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Entitats locals recullen 
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El govern presenta el seu full 
de ruta per a l’actual mandat 
Prioritats | Atendre l’emergència social 
i millorar l’efi ciència de l’administració

Participació | L’executiu convida els 
veïns a fer aportacions al PAM PÀG. 3

>PLA D’ACTUACIÓ MUNICIPAL

>UN ANY DESPRÉS

FE
D

AC
 M

O
N

TC
AD

A

Actualment hi ha una trentena de construccions, de 
les quals només una desena estan habitades i es 
preveu que l’espai quedi net en sis mesos  PÀG. 4

Enderrocades gairebé 
la totalitat de les 300 
barraques que hi havia 
a la vessant del Turó 

El Nadal ja es respira al carrer

El 20D, eleccions generals
El Kursaal s’estrena com a 
nou col·legi electoral PÀG. 10

Fires, concerts i pessebres per donar la benvinguda a les festes  PÀG. 26
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PROJECTE DE MANDAT

Millorar l’efi càcia de l’administració i atendre 
l’emergència social, principals eixos del PAM
El Pla també marca com a objectius estratègics la implementació d’una fi scalitat més justa i un urbanisme cohesionador

Fer que l’administració sigui més 
efi caç, atendre l’emergència social 
que hi ha al municipi, fi xar una 
fi scalitat més justa i promoure un 
urbanisme cohesionador i sos-
tenible enfront 
l’especulació són 
els eixos sobre 
els quals pivota 
el Pla d’Actua-
ció Municipal 
(PAM) del go-
vern local (ICV-
EUiA-E, ERC i Círculo) per a 
l’actual mandat. El PAM, presen-
tat públicament el 2 de desembre, 
es pot consultar al web montcada.
cat.  “Es tracta d’un document 
viu, obert a les aportacions que 
pugui fer la ciutadania”, ha as-
senyalat l’alcaldessa, l’ecosocialista 
Laura Campos.
La redacció del document s’ha fet 
d’acord amb les Àrees en què està 
organitzat en consistori. Com a 
responsable de l’Àrea de Presi-
dència, Campos destaca com a 
objectius principals millorar els 
sistemes de gestió interns per, de 
retruc, els procediments cara a 
optimitzar la feina dels funciona-
ris. El govern també vol munici-
palitzar alguns serveis que es van 
externalitzar seguint l’exemple 
d’altres ajun-
taments veïns, 
sempre i quan 
sigui econòmi-
cament viable. 
Pel que fa a la 
Policia Local, es 
pretén anar cap 
a un model més preventiu que no 
pas sancionador. “Volem formar 
els agents en la lluita contra la 
marginació social i dotar-los 
dels mitjans necessaris perquè 
treballin d’una manera més 

efi caç i segura”, destaca l’alcal-
dessa. Atès que el cos es treballa-
darà durant el primer semestre 
del 2016 al nou emplaçament de 
la Ferreria –al costat de la Dei-
xalleria–, la intenció del govern 

és crear ofi cines 
d’atenció perquè 
els ciutadans no 
s’hagin de des-
plaçar fi ns a les 
comissaries de la 
Policia Local o els 
Mossos en casos 

de denúncia de delictes menors. 
Per avançar en la implementació 
de la Llei de Transparència, Cam-
pos ha anunciat la creació d’una 
comissió que ja hi està treballant.

Serveis a les persones. En l’àmbit 
de l’Àrea Social, la seva presiden-
ta, Ana Ballesta (Círculo), ha as-
senyalat que millorar els serveis 
d’atenció a les persones i lluitar 
contra la pobresa a tots els nivells 
és un dels principals objectius del 
govern, juntament amb un pla 
d’inclusió social adreçat als col-
lectius més vulnerables. “També 
volem potenciar la participació 
i apropar l’administració a la 
ciutadania, per això hem creat 
la fi gura del regidor de barri”, 
ha explicat l’edil. Ballesta també 

ha destacat com 
a prioritats del 
PAM, en mate-
ria educativa, 
la millora de les 
instal·lacions dels 
centres públics, 
la construcció 

del nou INS Montserrat Miró i el 
desenvolupament del Pla Local de 
Joventut. 
Quant a polítiques d’igualtat, el 
govern vol avançar en la preven-
ció, la detecció i l’acompanyament 

de les víctimes de violencia masclis-
ta. A l’apartat de cultura, el PAM 
aposta per garantir-ne l’accés a tot-
hom i per enfortir les festes i tradi-
cions locals. A la vessant esportiva, 
es preveu potenciar l’esport escolar 
no competitiu; desplegar un pla de 
pràctica esportiva a espais públics, 
i estudiar la creació d’una zona lú-
dicoesportiva.

Problemàtiques a resoldre. En 
l’àmbit territorial, Jordi Sánchez 
(ERC), ha assenyalat que el go-
vern afrontarà durant aquest 
mandat les diferents problemà-
tiques urbanístiques que té el 
municipi, algunes de les quals fa 
molts anys que estan pendent de 
resolució, com ara el planejament 
a Can Pomada, la Zona 21 de 
Terra Nostra o a la urbanització 
del Bosc d’en Vilaró. 
“Precisament l’auditoria que 
farem ens permetrà aprendre, 
corregir i proposar-ne vies de 
solució”, ha explicat l’edil, tot re-
coneixent que es tracta d’un pro-
jecte ambiciós però que cal afron-

tar. El PAM aposta per implicar la 
ciutadania en matèria urbanística 
amb processos participatius en 
la línia de fer projectes cohesio-
nadors. També estableix la ne-
cessitat de fer plans de manteni-
ment de voreres, 
asfaltat i neteja, 
acompanyats de 
campanyes de 
conscienciació i 
de desenvolupar 
el pla de mobili-
tat per millorar 
la connexió entre barris. Pel que 
fa al medi ambient, el document 
d’intencions fi xa com a objectiu 
anar cap al model de Residu 0 
avançant en la reducció, la reuti-
lització i el reciclatge dels residus.

Crida a la implicació. En l’apartat 
econòmic, la voluntat del govern 
és que, a partir de l’any vinent els 
pressupostos siguin participatius, 
en aquesta línia els del 2016 ja es 
publicaran al web en un format 
que es pugui treballar, tant per 
part de l’oposició com de la ciu-

tadania. “També volem fer-los 
en base 0, és a dir, que estiguin 
ajustats a la realitat i a pro-
grames concrets”, ha explicat 
el president de l’Àrea Econòmi-
ca, Óscar Gil (ICV-EUiA-E). El 

PAM , d’altra 
banda, recull la 
introducció pro-
gressiva de la 
tarifació social 
perquè els ser-
veis que presta 
l’Ajuntament es 

paguin en funció de la renda. Al-
tres de les propostes recollides al 
document passen per fer que els 
locals comercials que estan tancats 
puguin tenir activitat econòmi-
ca; organitzar una consulta sobre 
l’obertura o no del carrer Major 
al trànsit; impulsar turísticament 
la ruta modernista del municipi; 
potenciar els polígons incidint per-
què les empreses que ho vulguin 
puguin tenir accés a la fi bra òptica, 
i crear un espai coworking perquè 
els emprenedors puguin compar-
tir espais i serveis.

Pilar Abián | Montcada

El Pla es va presentar 
en un acte públic el 
passat 2 de desembre  
a l’Auditori Municipal

DISPONIBLE A MONTCADA.CAT
El text del Pla d’Actuació Municipal (PAM), 
que consta de 24 pàgines, es troba a 
disposició dels veïns al web del consistori
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D’esquerra a dreta, Óscar Gil (ICV-EUiA-E); l’alcaldessa, l’ecosocialista Laura Campos; Jordi Sánchez (ERC) i Ana Ballesta (Círculo Montcada)

El govern assenyala  
que el PAM és obert a 
les aportacions que faci 
la ciutadania

L’executiu es compromet 
a potenciar la participació 
amb la convocatòria de 
consultes veïnals 
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PÀG. 11

BLOC OCUPAT
L’Ajuntament atén les queixes 
veïnals derivades de l’ocupació 
d’un edifi ci a Mas Rampinyo

MEDI AMBIENT

Encara hi ha molta feina a fer, però 
el Turó i el Torrent d’en Tapioles, 
dues zones del terme municipal de 
Montcada i Reixac que formen 
part del Parc de Collserola, estan 
recuperant poc a poc la seva feso-
nomia natural després d’un treball 
intens que ha consistit a enderro-
car part de les barraques i horts 
en situació il·legal. Segons dades 
de l’Ajuntament, del total de 351 
construccions que hi havia (191 al 
Turó i 160 al Torrent) en queden 
30, de les quals només una desena 
estan habitades per famílies. Ja s’ha 
actuat en un 95% de la superfície 
del parc natural i manca per retirar 
totes les runes generades després 
dels enderrocs. “Estem satisfets 
perquè ens trobem a les antípo-
des de la situació que hi havia 
ara fa un any. Encara, però, no 
hem acabat perquè es tracta 
d’una feina molt lenta i costosa 
econòmicament”, ha comentat 
Marià Martí, gerent del Consorci 
del Parc de Collserola.
Al novembre del 2014, es va signar 
un conveni a quatre bandes entre 
els Ajuntaments de Barcelona i de 
Montcada i Reixac i els Consorcis 
del Besòs i del Parc Natural de la 
Serra de Collserola per instal·lar 
al Torrent d’en Tapioles el Cen-
tre d’Acollida d’Animals de Com-
panyia de Barcelona (CAAB). 
Aquest acord contemplava com a 
compensació per a Montcada fer 
millores en el Rec Comtal i l’elimi-

nació de les barraques aixecades al 
Parc. Per a aquesta acció, el consis-
tori barceloní va fer una aportació 
de 700.000 euros. 

Qüestions pendents. A manca de 
retirar les runes dels enderrocs que 
ja s’han fet, la feina que queda per 
solucionar està relacionada amb les 
barraques que encara estan dem-
peus, ja que el seus residents han 
demanat, per via judicial, la usuca-
pió, un mecanisme legal que per-
met que una persona esdevingui 
titular d’un bé o dret pel decurs del 
temps. Respecte les construccions 
on encara hi viu gent, la Regidoria 
de Serveis Socials ha estudiat els 

diferents casos, però veu compli-
cat trobar un reallotjarment per a 
tothom. En aquest sentit, la secció 
local de la PAH, que va assesso-
rar ara fa un any els afectats, s’ha 
desentès de la situació “davant 
la manca de col·laboració de la 
gent que encara està vivint allà”, 
segons manifesta el portaveu del 
col·lectiu, René Fabregat. 
Una zona on gairebé no s’ha ac-
tuat és la que està més a prop de 
la carretera C-17. Allà es mantenen 
els horts i les construccions ja que 
el terreny, amb una part fora del 
Parc de Collserola, pertany a l’em-
presa Lafarge. 
Des de l’Ajuntament, Jordi Sánchez 

(ERC), president de l’Area de Ter-
ritorial, qualifi ca que el fet que hi 
hagi gent vivint en barraques és 
una “vergonya, des del punt de 
vista de la dignitat humana i 
del respecte pel medi ambi-
ent” i reconeix que s’està nego-
ciant amb el consistori barceloní 
perquè faci una nova aportació 
econòmica després que ja s’ha-
gin exhaurit els 700.000 euros 
aportats l’any passat. “Encara 
queden barraques i no podem 
deixar la feina a mitges”, diu 
Sánchez, qui també alerta sobre 
altres fenòmens de barraquisme 
a d’altres punts de Montcada que 
“no es poden permetre”.

Rafa Jiménez | El Turó

De les 350 construccions il·legals, resten una trentena dempeus i una desena encara estan habitades

La neteja de barraques al Turó i al Torrent 
d’en Tapioles avança segons la previsió
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La vessant del Turó més propera a l’autopista C-58 està plena de runes de les construccions enderrocades que s’han de retirar en les properes setmanes

Els pressupostos 
se sotmetran a 
votació en el Ple 
del mes de gener

El govern municipal ha anun-
ciat que els pressupostos per 
al 2016 se sotmetran a votació 
durant el Ple corresponent al 
mes de gener. A causa d’aquest 
canvi, l’audiència pública que 
s’havia de fer el 10 de desem-
bre a la Casa de la Vila perquè 
el govern donés a conèixer la 
seva proposta econòmica per a 
l’any vinent i pogués rebre sug-
geriments de la ciutadania es va 
ajornar i es farà en una nova 
data encara per confi rmar. L’úl-
tim Ple de l’any, que tindrà un 
caràcter ordinari, se celebrarà el 
23 de desembre (19.30h). D’al-
tra banda, la Junta de govern 
local, que es va reunir el 15 de 
desembre, va acordar l’adjudi-
cació de l’auditoria econòmica 
que es farà a l’Ajuntament.

Ajuts per a l’Ibi. Les persones inte-
ressades a rebre un ajut per com-
pensar el pagament de l’Impost 
sobre els Béns Immobles (Ibi) 
corresponent al 2015 que atorga 
l’Ajuntament ja poden presentar 
la sol·licitud i els documents que 
s’exigeixen fi ns al 15 de gener de 
2016. Aquesta mesura s’adreça 
a persones en situació de deso-
cupació i amb ingressos baixos 
i s’atorgara en funció del nivell 
de renda i dels membres de les 
unitats familiars. L’ajut, en funció 
d’uns barems, podrà ser del 25%, 
50%, 75% ó 100% de la quota, 
tot i que la quantitat màxima que 
atorgarà el consistori als benefi ci-
aris per a aquest concepte serà de 
650 euros | RJ
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La Plataforma Antiincineració ha 
anunciat que presentarà un escrit 
d’acusació per portar a judici a 
Lafarge, la Generalitat i membres 
de l’anterior govern local per la 
concessió a la cimentera de la nova 
autorització mediamiental (AAI) 
que no té en compte les dades que 
es desprenen de l’estudi que la Di-
putació va fer aquest estiu en rela-
ció a la contaminació acústica que 
genera la fàbrica. “S’equivoca el 
que pensi que la nostra lluita ha 
acabat perquè Lafarge hagi re-
but una nova autorització ambi-
ental”, va dir José Luis Conejero, 
president de l’AV Can Sant Joan i 
portaveu de la Plataforma Antiinci-
neració, durant la roda de premsa 
que es va fer el 27 de novembre a 
la seu de la Federació d’Associaci-
ons de Veïns de Barcelona per pre-
sentar la II Trobada Internacional 
contra la inicineració i a favor del 
Residu 0 que es va celebrar entre 
el 27 i el 30 de novembre amb dife-
rents actes a Barcelona i Montcada 
i Reixac. Conejero, que qualifi ca 
de “prevaricació” els defectes de 
forma que van permetre anul·lar 
la primera autorització, també va 
confi rmar que la Plataforma tor-
narà a presentar un recurs davant 
del Tribunal Suprem perquè anul-
li tot el procés de l’autorització me-
diambiental ja que els estudis que 
es van fer en el seu dia per iniciar 
la tramitació han caducat.

Jornades. La Plataforma Antiin-
cineració va organitzar, en col-
laboració amb GAIA (Aliança Glo-
bal d’Alternatives a la Incineració) 
i Zero Waste Europe, la segona 
edició d’aquesta trobada internaci-
onal que va reunir durant tres dies 
a una cinquantena de moviments 

antiincineració de diferents punts 
de la geografi a catalana, espanyo-
la i d’altres països de quatre con-
tinents. Les jornades va començar 
el dia 27 amb la presentació d’un 
informe sobre la contaminació que 
genera la incineració de residus ela-
borat per la Fundació ENT per en-
càrrec de Zero Waste Europe. L’in-
forme, presentat per l’investigador 
Sergio Sastre, analitza cinc casos 
d’incineradores en punts d’Euro-
pa –Montcada i Reixac, Trbovlje 
(Eslovènia), Ivry (França), Darga-
vel (Escòcia) i la regió de Baviera 
(Alemanya)–, estudiant la seva in-
cidència sobre el medi ambient i la 
salut de les persones. 

L’estudi d’ENT posa de manifest 
la diferència que hi ha entre els 
criteris que apliquen la Unió Eu-
ropea i l’Organizació Mundial de 
la Salut, a l’hora d’establir els va-
lors mínims que determinen quan 
l’emissió de partícules pot ser perju-
dicial. “Incinerar provoca un risc 
innecesari per a la salut de les 
persones i per al medi ambient
ja que hi ha altres opcions de 
gestió de residus més sostenibles 
i menys perilloses”, va comentar 
Sastre, qui va incidir en el fet que 
la incineració genera un cost social 
i mediambiental i només benefi cia 
al sector privat de les empreses 
que, alhora, reben un triple be-
nefi ci perquè cobren per cremar 
residus, estalvien combustible i 
poden vendre a tercers els permi-

sos d’emissió de CO2 que reben 
per la seva activitat. Mariel Vilella, 
directora associada de Zero Waste 
Europe, va posar l’exemple positiu 
de les estratègies de reciclatge que 

ja s’estan aplicant en alguns muni-
cipis a la recerca del Residu 0 o i 
va criticar el sitema d’incineració, 
que qualifi ca de “desfasat, obsolet 
i antic” i del que també considera 

que és “insegur, poc fi able, conta-
minant i injust, perquè l’impac-
te afecta a la població que viu a 
prop de les incineradores”. 
(Continua a la pàgina següent)

MEDI AMBIENT

Vol portar a judici el cas perquè la nova concessió ambiental a la cimentera no té en compte la contaminació acústica que genera l’activitat

La Plataforma Antiincineració anuncia mesures 
contra Lafarge, la Generalitat i l’anterior govern
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La GAIA alerta sobre l’interès econòmic de les 
cimenteres per entrar en el mercat dels residus 

La Trobada Internacional 
va comptar amb 
representats d’una 
cinquantena de 
col·lectius antiincineració 

Pilar Abián/Rafa Jiménez | Can Sant Joan

Participants a la II Jornada Antiincineració es van fer una fotografía de família durant l’acte de clausura que va tenir lloc el dia 29 al Kursaal

L’Aliança Global d’Alternatives a la Incineració (GAIA), 
formada per 800 col·lectius i amb presència a 80 paï-
sos, es mostra especialment preocupada pel fet que 
les indústries cimenteres es mostren cada cop més 
interessades a entrar en el mercat dels residus. “Això 
ve donat perquè substituir el combustible fòssil per 
deixalles els és econòmicament més rendible”, ex-
plica Mariel Vilella, una de les portaveus del col·lectiu 
a Europa. Els representants dels moviments ecologis-
tes de l’Índia participants a les jornades de Montcada 
van expressar la seva alarma perquè en aquest país 
les cimenteres ja estan actuant com a incineradores 
sense estar sotmeses als controls que s’exigeixen a 
Europa, i sense que hi hagi cap legislació nacional 
que protegeixi les comunitats properes, on s’han de-
tectat elevats nivells de contaminació que superen 
amb escreix els límits que marca l’OMS. Segons Vile-
lla, a la Xina les cimenteres ja competeixen amb les 

incineradores i als Estats Units, fa poc que s’ha modi-
fi cat la legislació fl exibilitzant les regulacions sobre la 
contaminació de l’aire per combustió del residu sòlid 
i permetent que qualsevol empresa pugui cremar re-
sidus sense haver d’estar sotmesa als controls exigits 
a les plantes de tractament de deixalles.
Magdalena Donoso, coordinadora del moviment GAIA 
per a Amèrica Llatina, també alertava a Montcada 
que recentment les cimenteres estan fent incursió a 
Sudamèrica convidant els municipis a cremar a les 
seves instal·lacions els residus urbans i els perillosos: 
“En països com ara Mèxic ja ho han començat a fer 
i a d’altres, ho estan provant. Això ens preocupa per-
què la legislació existent al respecte és molt laxa”.La 
GAIA promulga que s’ha d’acabar amb el model con-
sumista i aposta pel Residu 0 i per resoldre el proble-
ma en orígen amb propostes sostenibles que passen 
per reduir, reciclar i reutilitzar les deixalles | PA
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La moció de la Plataforma Anti-
incineració de Montcada i Reixac 
(PAMiR), presentada per l’equip 
de govern, va generar un intens 
debat durant el Ple celebrat el 26 
de novembre, mentre a l’exterior
de l’edifi ci una cinquantena de tre-
balladors de Lafarge es manifesta-
va en defensa de la seva feina.
El document, que va ser presentat 
pel regidor de Medi Ambient, Sergi 
Martín (Círculo), demana el seu su-
port del Ple a la lluita del col·lectiu 
contra la incineració i a favor del 
Residu 0; la implicació del consisto-
ri en la sensibilització de la població 
sobre els efectes nocius d’aquesta 
pràctica i la necessitat de reciclar, i 
ajut econòmic per part dels grups 
municipals i els ciutadans per poder 
sufragar les despeses del procés ju-
dicial que el col·lectiu va iniciar per 
frenar l’atorgament de la llicència a 
Lafarge per cremar biomassa a la 
fàbrica. Martín va remarcar que 
“en cap cas es pretén que els tre-
balladors perdin els seus llocs de 
feina, sinó defensar la salut dels 
ciutadans”. El text va prosperar 
amb el suport de l’equip de govern, 
format per ICV-EUiA-E, ERC i 
Círculo, més la CUP. La resta de 

grups de l’oposició, PSC, C’s, CiU 
i PP, hi va votar en contra.
La portaveu del PSC, Carme Por-
ro, va assenyalar que “Lafarge no 
incinera, sinó que valoritza” i va 
negar l’existència d’estudis concrets 
que relacionin d’una forma directa 
l’activitat de la cimentera amb les 
afectacions de la salut, tal i com afi r-
ma la PAMiR. El portaveu de C’s, 
David Gerbolés, va ser més dur i 
va titllar d’“assetjament” l’actitud 

del govern municipal cap a l’em-
presa, “fent servir el populisme 
i la demagògia” i el va convidar 
a visitar la fàbrica. El portaveu de 
CiU, Dani Moly, va voler separar 
la reclamació del residu zero –“que 
em sembla un objectiu lícit,  tot i 
la complexitat per assolir-lo”– de 
la pràctica de Lafarge, “que té un 
permís per valoritzar residus que 
va atorgar l’antic tripartit format 
pel PSC, ERC i ICV-EUiA”. La 

portaveu del PPC, Eva García, va 
titllar d’“absurd i surrealista” que 
la PAMiR demani que es pagui 
entre tots la factura dels seus advo-
cats i va acusar el col·lectiu d’“ig-
norància i irresponsabilitat” per 
vincular els casos de càncer amb la 
valorització. L’únic grup de l’oposi-
ció que va donar suport a la moció, 
la CUP, va felicitar la PAMiR “per 
la seva lluita incansable contra el 
gegant del ciment” i va qüestionar 
l’actitud del comitè d’empresa, “que 
només està representant els inte-
ressos de la patronal”. L’alcaldes-
sa, Laura Campos (ICV-EUiA-E), 
va mostrar el seu respecte per la 
manifestació dels treballadors i va 
reiterar que l’actitud del govern “no 
és ni populista ni demagògica”. 

Precs i preguntes. El secretari del 
comitè d’empresa de Lafarge, Car-
les Viana, va llegir un manifest 
recriminant a l’equip de govern i a 
la PAMiR “la manca de voluntat 
de diàleg” mentre que José Luis 
Conejero, de la PAMiR, va criticar 
que el comitè d’empresa de Lafarge 
fos tan combatiu amb els veïns i, en 
canvi, no digués res sobre els aco-
miadaments que el grup cimenter 
està fent a altres plantes de l’Estat.

La moció contra la incineració 
genera un dur debat entre els partits
Una cinquantena de treballadors de Lafarge es va concentrar davant la Casa de la Vila

PLE DE NOVEMBRE

Una cinquantena de treballadors de Lafarge es van fer presents durant la celebració del Ple a la porta de la Casa de la Vila amb pancartes i xiulets 

La Plataforma fa un valoració positiva de la seva 
presència a la Cimera del Clima celebrada a París
La Plataforma Antiincineració de Montcada i Reixac 
ha fet una valoració molt positiva de la seva partici-
pació en algunes de les activitats organitzades a París 
amb motiu de la Cimera del Clima, on els líders mun-
dials van debatre, entre el 30 de novembre i el 12 
de desembre, propostes per reduir les emissions de 
CO2 i frenar el canvi climàtic. Els dos representats de 
l’entitat local, José Luis Conejero i Manolo Gómez, van 
tornar de la capital francesa el 5 de desembre després 
d’haver participat en diversos grups de treball i debat 
amb un centenar de membres d’altres col·lectius eco-
logistes de diferents països per compartir i posar en 
comú experiències de lluita a favor del medi ambient. 
A la capital francesa, els representants locals van po-

der van contactar amb altres grups que lluiten contra 
la incineració de residus i que demanen, amb el su-
port de GAIA, que aquesta activitat sigui considerada 
como un dels causants del canvi climàtic. José Luis 
Conejero creu que serà complicat que els governs 
mundials facin cas de les seves peticions perquè “hi 
ha molts interessos econòmics en joc” i considera 
que la trobada a París, conjuntament amb la que es 
va fer a Montcada i Reixac durant les jornades inter-
nacionals, serveix per demostrar la força de les seves 
reivindicacions: “No estem sols. Hi ha molta gent 
que pensa com nosaltres i el moviment antiincine-
ració i favor del Residu 0 va a més i seguirà creixent 
fi ns aconseguir el seu objectiu fi nal” | RJ

Voluntat de col·laboració 
entre els ajuntaments veïns

La moció va prosperar 
amb el suport del govern 
i la CUP. La resta de 
grups municipals hi       
va votar en contra

D’esquerra a dreta, J.L. Conejero, M. Vilella, M. Cubero, L. Campos, C. Escolà i J.M. Osuna
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Laura Grau | Redacció

(Ve de la pàgina anterior) 
La trobada va continuar el dia 28 
a l’Espai Cultural Kursaal i es va 
iniciar amb un acte institucional en 
en què van participar l’alcaldessa, 
Laura Campos (ICV-EUiA-E), i els 
edils de Ripollet, José María Osuna 
(Decidim Ripollet), i de Cerdanyo-
la, Carles Escolà (Compromís per 
Cerdanyola), així com el conseller 
del districte de Nou Barris, Manuel 
Cubero (Barcelona en Comú). Du-
rant la seva intervenció, Campos 
va reiterar que la cimentera no té 
cabuda en la seva actual ubicació, 
reafi rmant que  “és el moment de 
posar sobra la taula la necessitat 
de discutir el futur de l’empresa 
a curt, mig i llarg termini”. L’edil 
també va demanar la implicació de 
las administracions supramunici-
pals per anar de la mà del consis-
tori i prendre accions dràstiques i 
valentes que ajudin a mitigar els 
efectes de la contaminació en la sa-
lut dels veïns de Montcada. 
Per la seva part, Osuna i Escolà 
van aprofi tar la seva intervenció 
per exposar els problemes que afec-
ten els seus municipis en relació a 
la gestió de residus: l’Ecoparc-2, en 
el cas de Ripollet, i els abocadors, 
en el cas de Cerdanyola. Tot i ser 
diferents, Osuna considera que els 
tres municipis pateixen uns proble-
mes mediambientals que sorgeixen 
d’una mateixa arrel basada “en 
una política de residus errònia 
que només benefi cia els interes-
sos privats”. 

Escolà, per la seva part, es va feli-
citar pel canvi de governe als tres 
municipis. “Permet obrir un nou 
marc de col·laboració per su-
mar esforços i trobar solucions 
conjuntes”, va dir. Per últim, el 
representant de l’Ajuntament de 

Barcelona va assenyalar que els 
problemes que genera la incine-
ració a Lafarge també afecten els 
barris barcelonins propers a Can 
Sant Joan i va confi rmar el suport 
del seu consistori en aquesta rein-
vidicació: “Es tracta d’una lluita 
global perquè afecta la salut de 
tots”.

Conferència. Després d’una jorna-
da de treball de tots els col·lectius 
participants a la Trobada, que es 
va fer al Casal de la Mina, el pro-
grama va concloure el dia 29 amb 
una xerrada a càrrec de Paul Con-
nett, professor de la Universitat de 
St. Lawrence (Estats Units) expert 
en química i toxicología. Durant la 
seva segona visita a Montcada, on 
ja va ser al 2010, Connett va insis-
tir en la perillositat que suposa la 
crema de deixalles a les cimenteres 
atès que, segons va dir, les cendres  
acaben a l’aire i al propi ciment. “Es 
deixa una pràctica perillosa com 
es la incineració en mans de gent 
que no és professional en aquest 
àmbit; si bé és un negoci rendi-
ble per a les empreses, és fatal i 
nociu per a la salut dels veïns i 
dels treballadors”, va dir. 
La II Trobada Antiincineració va 
concloure amb un manifest consen-
suat per la cinquantena de platafor-
mes que hi van participar. El text 
expressa el convenciment que la 
incineració contribueix al canvi cli-
màtic i és una font d’energia bruta 
i inefi cient així com una estafa. Per 
acabar amb aquesta pràctica, els 
grups mediambientals proposen al-
ternatives basades en el model Re-
sidu 0 que passen per un consum 
responsable, l’eliminació dels resi-
dus d’un sol ús, com ara el plàstic, i 
la potenciació de la reutilització i el 
reciclatge, entre d’altres.

Montcada, Cerdanyola, 
Ripollet i Barcelona 
es comprometen a 
col·laborar en gestió de 
residus i la incineració

Els ecologistes defensen 
el model Residu 0 
basat en un consum 
responsable que faci 
reduir les deixalles



72a quinzena | Desembre 2015 Notícies 07

AR
XI

U
/ P

IL
AR

 A
BI

ÁN

PLE DE NOVEMBRE

El projecte vol resoldre el problema derivat de la sentència que anul·la el trasllat de Valentine

El Ple ha aprovat per unanimitat 
la modifi cació del Pla General Me-
tropolità (PGM) en l’àmbit que 
limita Montcada amb la Llagosta 
i el parc de la Riera Seca. El re-
gidor d’Urbanisme, Jordi Sánchez 
(ERC), va explicar a la sessió de 
novembre els objectius d’aquesta 
modifi cació que passen per en-
dreçar la part nord del municipi, 
–240.000 m2– amb potencial per 
a noves indústries i activitats eco-
nòmiques; crear un parc fl uvial 
al llarg de la riera i un corredor 
verd que connecti el riu Besòs i el 
Pla de Reixac i millorar l’entorn 
de l’antiga carretera de Ribes, en-
tre l’avinguda Catalunya de Mas 
Rampinyo i l’avinguda 11 de se-
tembre de la Llagosta, enmig de la 
qual hi ha espais força degradats 
com el sector de Can Gran. 
Sánchez no va amagar que el pla 
pretén resoldre el problema de-
rivat de la sentència judicial que 
anul·la les requalifi cacions de ter-
renys que van permetre el trasllat 
de la fàbrica Valentine al polígon 

de Can Milans, a tocar de la Lla-
gosta. El màxim responsable d’Ur-
banisme va demanar el suport del 
Ple al projecte, tenint en compte 
que, si prosperen els nous recur-
sos presentats per l’Ajuntament de 
la Llagosta –que va iniciar el litigi 
l’any 2005–, “el consistori es pot 
trobar en una greu situació de 
viabilitat econòmica”.

Suport. Tots els grups de l’oposi-
ció (PSC, C’s, CiU, CUP i PPC) 
van expressar el seu vot favorable 
al punt, entenent la importància 
de reforçar l’equip de govern en 
la solució de la problemàtica. Juan 
Parra (PSC), regidor d’Urbanis-
me en l’anterior mandat, va re-
cordar que la solució tècnica per 
treure Valentine del nucli urbà va 
ser aprovada en el seu dia pel Ple i 
ratifi cada per la Direcció General 
d’Urbanisme de la Generalitat. 
“Res no feia preveure que un 
jutge la pogués declarar nul-
la”, va afegir. “La fi nalitat era 
bona però l’estratègia emprada 
no va ser encertada” va respon-

dre Sánchez. Després d’agrair el 
suport unànim de tots els grups, 
l’edil va manifestar la voluntat del 
govern de dedicar tots els esforços 
possibles per sortir-ne airós i va 
destacar la implicació dels respon-
sables de l’actual Direcció Gene-
ral d’Urbanisme de la Generalitat, 
amb els que ja ha mantingut dues 
reunions sobre la qüestió.

Laura Grau | Redacció

Aprovada per unanimitat l’ordenació 
del sector que limita amb la Llagosta

La Riera Seca, en primer terme, i el solar de Valentine al fons de la imatge

Acaba la restricció contra l’obertura d’ofi cines 
i tallers als eixos comercials del municipi
A partir d’ara, als principals eixos comercials de 
Montcada es podran obrir ofi cines de serveis, as-
sistència i consultoria, així com d’empreses immo-
biliàries i tallers de confecció, calçat i marroqui-
neria. El Pla d’Usos Urbanístics de Montcada va 
restringir al 2010 l’obertura d’aquest tipus de ne-
gocis, que acostumen a fer horari només de matí, 
amb l’objectiu de dinamitzar la vida comercial a 
la tarda. “Va ser una mesura encertada per part 
del govern anterior, però entenem que això ha 
canviat perquè ara tenim molts locals de planta 
baixa desocupats i una demanda de llicències 
per obrir aquest tipus d’establiments”, va expli-
car el regidor d’Urbanisme, Jordi Sánchez (ERC), 
durant la votació feta al Ple de novembre de la mo-

difi cació puntual del pla. Tots els grups van donar 
suport a la proposta i, alguns, com el PSC i la CUP, 
van manifestar la necessitat de dissenyar noves 
estratègies per revitalitzar el comerç de proximitat 
de Montcada que comptin amb la implicació de 
comerciants, propietaris de locals buits, partits po-
lítics i Ajuntament. La regidora de Comerç, Montse 
Ribera (ERC), va agrair les aportacions dels grups 
i va explicar que “el govern ja està treballant en 
aquesta línia de recerca de consens entre totes 
les parts implicades”. El regidor de la CUP, Gon-
zalo García, va anar més enllà i va proposar “esta-
blir sancions per als propietaris de locals i solars 
que no els posin en lloguer, tal com s’ha fet amb 
les entitats bancàries que tenen pisos buits” | LG
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ENTREVISTA A SERGI MARTÍN

Sergi Martín (Círculo Mont-
cada) va entrar en política poc 
abans de les eleccions municipals 
amb la voluntat de lluitar contra 
la corrupció. En tan sols uns me-
sos ha passat de ser un ciutadà 
indignat al responsable d’una 
nova Regidoria, la de Bon Go-
vern i Transparència, des d’on 
té l’oportunitat de fer realitat allò 
que reclamava, aconseguir que 
no hi hagi marge per a les males 
praxis a l’administració. Martín 
també encapçala la Regidoria de 
Medi Ambient.

Quins són els objectius de Bon 
Govern i Transparència?
Aconseguir que l’administració si-
gui oberta i transparent. És la mi-
llor manera d’evitar la corrupció.
I això com s’articula?
Hem defi nit tres àmbits d’actuació. 
El primer, crear el portal de la trans-
parència on posarem a disposició 
de la ciutadania tota la informació 
municipal d’interès públic, sempre 
des del respecte a la Llei de Pro-
tecció de Dades (OLPD). En se-
gon lloc, hi haurà punts telemàtics 
perquè els veïns puguin demanar 

aquella informació que no estigui 
al portal sense necessitat de moti-
var el per què. Finalment, dotarem 
els treballadors de l’administració 
dels codis ètics necessaris perquè 
puguin desenvolupar la seva feina 
de la manera més correcta.

Quan es començarà a aplicar 
tot plegat?
A partir de l’1 de gener entra en vi-
gor la llei catalana de Transparèn-
cia, d’accés a la informació pública 
i de bon govern, així que hem de 
tenir a punt el portal en breu. És 
tot un repte però em motiva molt, 
perquè això és el que em va mou-
re a entrar en política.
Com a responsable de Medi 
Ambient també té força objec-
tius a complir. Un és el tanca-
ment de la cimentera.   
Aquest és un dels punts coin-
cidents als programes dels tres 
grups que estem en el govern 
(ICV-EUiA-E, ERC i Círculo). 
Proposem el tancament o trasllat 
de Lafarge perquè entenem que 
no és una activitat compatible 
amb la qualitat de vida que volem 
per als nostres veïns.
I entén el malestar que això 
provoca entre els treballadors?
Per suposat. És totalment legítim i 
comprensible que ells defensin els 
seus llocs de feina, però nosaltres 
defensem, per sobre de tot, la sa-
lut de la població. No podem te-
nir una planta com aquesta a 100 
metres del nucli urbà.
No és una qüestió, però, en què 
hi hagi unanimitat política. En 
la moció promoguda per la Pla-
taforma Antiincineració a l’úl-
tim Ple tota l’oposició, excepte la 
CUP, hi va votar en contra.
És cert, lamentablement hi ha 
grups que prefereixen posar-se al 
costat de l’empresa i de la indús-
tria cimentera. Ells sabran el per 
què del seu posicionament. 
D’entrada, no donen crèdit als 
estudis contraris a la incineració.
Òbviament cadascú defensa els 
seus informes, per això caldria 

que es fessin estudis indepen-
dents. És evident que hi ha molt 
desconeixement sobre els efectes 
reals de les emissions que surten 
de les cimenteres que inicineren. 

Tancar la planta, però, no és en 
mans de l’Ajuntament.
Nosaltres només tenim competèn-
cies en matèria d’olors, sorolls i 
vibracions i el que farem és vetllar 
pel compliment estricte de la nor-
mativa. D’acord amb l’estudi so-
nomètric de la Diputació, en què 
es demostra que la fàbrica supera 
els nivells de soroll, vam demanar-
ne el tancament per sis mesos, que 
la Generalitat ha denegat, i hem 
iniciat el corresponent expedient 
sancionador. No ens queda una 
altra que seguir insistint.
Enfront la incineració, per qui-
na via aposta el govern?
Per la del Residu 0: reduir, reciclar 
i reutilitzar. Hem d’anar neces-
sàriament cap a aquest canvi de 
paradigma. Farem campanyes de 
conscienciació i treballarem con-
juntament amb els municipis de 
Cerdanyola i Ripollet per afrontar 
les problemàtiques mediambien-
tals comunes que ens afecten.
Un altre maldecap són els abo-
caments il·legals, sobretot als 
espais naturals.
És una vergonya! No entenc com 
la gent no s’adona del mal que 
fa. És una problemàtica compli-
cada que volem abordar des de 
tres fronts: la conscienciació, en-

dreçant el territori perquè la gent 
accedeixi i cuidi aquests espais i la 
via sancionadora, pujant al màxim 
les multes per aquestes accions.

Precisament per protegir Mas 
Duran, el govern no vol que 
s’hi faci el Rocío.
No tenim res en contra de la festa, 
però sí de la pressió a què se sotmet 
l’espai i de les molèsties que han de 
suportar els veïns. A més, hi ha una 
part del solar que és inundable i 

també s’han estat ocupant terrenys 
que no són de l’Incasòl.
Els veïns estan contents amb 
la decisió, però ara preocupats 
per la propera construcció d’un 
gratacels davant del parc de la 
Llacuna.
El projecte té llicència des del 2006 
i per desgràcia, legalment, no po-
dem fer res. Ja hem parlat amb la 
propietat al respecte però està de-
cidida a tirar-lo endavant.
Creu que la ciutadania aprecia 
els espais naturals del municipi?
Penso que molta gent no n’és 
conscient i hi viu d’esquenes. Un 
dels nostres objectius és aprofi tar 
el potencial que tenim i donar-lo 
a conèixer, perquè tothom en pu-
gui gaudir.

Pilar Abián | Redacció

El regidor de Transparència i Bon Govern ha d’impulsar la implementació de la nova llei d’accés a la informació pública

‘Fer que l’administració sigui transparent 
és la millor manera d’evitar la corrupció’

Sergi Martín afi rma que va entrar en política motivat per lluitar contra la corrupció
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‘No tenim res en contra 
del Rocío sinó de les 
afectacions a l’espai i 
les molèsties als veïns’

‘Entenc els treballadors 
de Lafarge, però com 
a govern defensem la 
salut de la població’

‘Posarem a disposició 
de la ciutadania tota la 
informació municipal 
d’interès públic’
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ALTA VELOCITAT

La PTJST ha mantingut reunions amb gairebé totes les formacions que opten al 20D

L’Administrador d’Infraestructu-
res Ferroviàries (Adif) ha informat 
al consistori que les actuacions 
dels pous de ventilació de Jaume 
I i del parc de les Aigües estaran 
fi nalitzades en un màxim de tres 
mesos. Aquesta comunicació s’ha 
produït després que l’alcaldessa, 
Laura Campos (ICV-EUiA-E), 
es posés en contacte amb els res-
ponsables del gestor ferroviari i 
informés els mitjans de comuni-
cació el passat mes de novembre 
dels nombrosos incompliments 
de fi nalització d’obres de la Línia 
d’Alta Velocitat (LAV) per part de 
l’Adif al municipi. “Tot i que ens 
han comunicat que es fi nalitza-
ran aquestes dues obres prope-
rament estarem alerta perquè, 
malauradament, estem acostu-
mats als  seus incompliments”, 
ha dit l’alcaldessa.
El sotsdirector d’estacions d’Adif 
a Catalunya, Armando Brigos, 
ha comunicat al consistori que 
al pou ubicat a l’aparcament del 
CAP només falta realitzar la con-

nexió interna entre aquesta infra-
estructura i el túnel per on circula 
el Tren d’Alta Velocitat (TAV), 
a 40 metres de profunditat, així 
com la urbanització exterior de 
la zona. D’altra banda, el pou de 
ventilació del parc de les Aigües, 
que tenia prevista la seva fi nalitza-
ció el 2013, estarà enllestit durant 
el proper trimestre.

Entorn de l’escola. Respecte a les 
terres contaminades (procedents 
de runes d’obres) que hi ha dipo-
sitades a la zona propera a l’esco-
la Font Freda com a material per 
reomplir el sector on es va cons-
truir el pou d’atac del túnel de la 
LAV, Brigos ha informat que s’ha 
de realitzar properament un nou 
estudi per analitzar-les i decidir el 
trasllat i el tractament dels prop 
dels 44.000 m2. Brigos sí que ha 
pogut confi rmar que aquest mes 
es retirarà la part de les terres 
que no s’han de sotmetre a presa 
de mostres i a la reposició d’ele-
ments de l’escola Font Freda que 
el consistori havia exigit. 

Noves accions. Davant la proxi-
mitat de les eleccions generals, la 
Plataforma Tracte Soterrament 
Total (PTSJT) ha mantingut re-
unions en els darreres setmanes 
amb gairebé totes les formacions 
que s’hi presenten per demanar-lis 
el seu suport al projecte de l’R2. 
D’altra banda els ajuntaments de 
Montcada i Reixac i Barcelona 
promouran la creació d’una co-
missió de treball que establirà les 
prioritats de les infraestructures 
als municipis que formen l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona 
(AMB), incorporant com punt 
principal el soterrament de la línia 
de França al seu pas per Montca-
da. Aquest anunci és fruit de la 
trobada que es va produir el 2 de 
desembre entre una representants 
d’ambdues administracions. 
La regidora barcelonina Janet 
Sanz també va proposar fer una 
declaració conjunta entre els dos 
consistoris que exigeixi al Govern 
Central l’inici de les obres del so-
terrament de la línia que també 
passa per Vallbona.

Rafa Jiménez | Redacció

L’Adif diu que fi nalitzarà els pous de 
ventilació de la LAV en tres mesos
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Després d’estar durant 8 mesos 
dirigida per una comissió gestora 
–arran la inhabilitació de l’exalcal-
dessa i primera secretària del PSC, 
M. Elena Pérez–, el PSC local ha 
escollit una nova executiva lidera-

da per Andrés Iruela com a primer 
secretari. El nou líder socialista té 
56 anys, viu a Montcada Nova i va 
començar a militar al PSC al 2010. 
L’acompanya un equip amb cares 
noves com el mateix Iruela, Inés 
Fernández, Bartolomé Egea, Ri-

Laura Grau | Montcada

Iruela, al centre de la imatge, envoltat d’altres membres de la nova executiva socialista
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Andrés Iruela, nou primer 
secretari del PSC local
El partit tria executiva i posa fi  a la comissió gestora creada a l’abril

RENOVACIÓ DE CÀRRECS

anuncis gratuïts   Tel. 935 726 474   ae: som@laveu.cat        

cardo Bermúdez, Juan Rodríguez, 
Adoración Alcalá, Ismael Hernán-
dez, Juan García i Víctor Pacheco. 
Repeteixen Lupe Lorenzana, que 
serà la nova secretària d’organitza-
ció, Agustín Fuertes, Daniel Palo-
mino, Elisabeth Andújar i Mireia 
Álvarez. L’actual portaveu del grup 
municipal socialista, M.Carmen 
Porro, i Laura Muñoz, primera se-
cretària de la JSC, també formen 
part de l’executiva.
Iruela ha presentat davant de l’as-
semblea el seu projecte que pretén 
“aconseguir la confi ança perdu-
da per part de la ciutadania, tot 
recuperant l’orgull, el compro-
mís i la responsabilitat de ser 
socialista”. El polític també ha 
manifestat la voluntat de treballar 
per recuperar l’Alcaldia en con-
siderar “inestable i temporal” 
l’aliança de partits –ICV-EUiA-E, 
ERC i Círculo Montcada– que hi 
ha al govern.
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En Comú Podem, Esquerra, Democràcia i Llibertat i PP han fet actes al municipi

Un total de 25.014 persones po-
dran exercir el seu dret a vot al 
municipi el 20 de desembre, amb 
motiu de les eleccions al Con-
grés dels Diputats i al Senat. La 
jornada electoral tindrà lloc de 9 
a 20h i com a novetat, el Kursa-
al (Masia, 39) s’estrenarà com a 
col·legi electoral a Can Sant 
Joan en substitució de l’escola 
El Viver. Tal com va passar a les 
eleccions al Parlament, el col·legi 
electoral per a Can Cuiàs serà el 
local d’entitats, (Camèlies, 50), ja 
que el Centre Cívic del barri en-
cara no ha obert. La resta de col-
legis electorals són els habituals.
Tota la informació sobre la jor-
nada es podrà consultar als webs 
www.laveu.cat i a www.montcada.
cat i als espais de Twitter i Face-
book de Montcada Comunica-
ció.

Actes polítics. La campanya s’ha 
fet present al municipi amb l’or-
ganització de diferents actes per 
part de les seccions locals d’ICV-
EUiA-E, Podem, Convergència, 
Esquerra i PP. La candidatura 
d’En Comú Podem, formada 
per ICV, EUiA, Barcelona en 
Comú, Equo i Podem, ha estat la 
més activa, organitzant un total 
de quatre actes. Josep Vendrell, 
número 3 de la llista pel Con-
grés, va participar una xerrada 
organitzada el 15 de desembre a 
la Casa de la Vila on també van 
intervenir els regidors Óscar Gil 

(ICV-EUiA-E) i Sergi Martín 
(Podem Montcada). Vendrell 
va fer una crida a la participació 
per mobilitzar el vot d’esquerres 
i va qualifi car la candidatura de 
la seva coalició com “l’únic an-
tídot” per curar una democràcia 
malalta i un sistema polític esgo-
tat per la desigualtat, la corrup-
ció i l’autoritarisme centralista. 
En Comú Podem també ha or-
ganitzat les visites al municipi 
de Joan Mena i Lucía Martín, 
números 4 i 7 de les llistes per 
Barcelona. El dia 13, aquesta 
candidatura de confl uència amb 
formacións d’esquerres va fer un 
altre acte de campanya a la pla-
ça Nicaragua de Can Sant Joan 
al qual van assistir la candidata 
al Senat, Laura Pérez, així com 
els regidors locals Ana Ballesta 
(Podem Montcada) i Óscar Gil 
(ICV-EUiA-E).
Esquerra, per la seva banda, va 
comptar el 15 de desembre a la 
llibreria Cabraboc amb la presèn-
cia de Mireia Ingla, la número 2 
de la llista al Senat, qui va defen-
sar la presència del seu partit tant 
a la cambra alta com al Congrés 
“per evitar que el lloc l’ocupin 
els partits que neguen la majo-
ria independentista que hi ha 
al Parlament de Catalunya”, 
va dir. Ingla va estar acompa-
nyada pels regidors locals Jordi 
Sánchez i Montse Ribera, que, 
l’endemà, també es van passejar 
pel mercat ambulant al costat de 
Chakir el Homrani, diputat de 

Junts pel Sí al Parlament de Ca-
talunya. 
Al mercat del dia 15 van coinci-
dir altres polítics, representats de 
les candidatures de Democràcia 
i Llibertat i del Partit Popular. 
Lourdes Ciuró, número 3 de la 
llista per al Congrés de la for-
mació catalanista, es va passejar 
amb el regidor local Joan Carles 
Paredes, repartint propaganda 
electoral, i va reivindicar que la 
seva candidatura és la que “mi-
llor representa l’independen-
tisme centrista i europeista”. 
Per la seva banda, Daniel Gra-
cia, número 3 de la llista popular 
al Senat, va fer el recorregut pel 
mercat de marxants acompanyat 
per l’edil Eva García. Gracia va 
fer una crida al “vot responsable 
per evitar un pacte entre partits  
perdedors”, va manifestar. 

Pilar Abián/Rafa Jiménez | Redacció

Un total de 25.000 montcadencs 
podran participar a les eleccions 

L’alcaldessa Laura Campos, el regidor Oscar Gil, ambdós d’ICV-EUiA-E, i el membre de Podem Oliver Hernández van acompanyar Joan Mena, d’En Comú Podem 

Mireia Ingla, número 2 d’Esquerra al Senat, va estar acompanyada per Montse Ribera i Jordi Sánchez 
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Daniel Gracia, número 3 de la llista del PP al Senat, va visitar el mercat el 15 de desembre

Lourdes Ciuró, número 3 de la llista de Democràcia i Llibertat al Congrés, es va passejar pel mercat
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Lloguer.  Plaça d’aparcament al carrer 
Lleida (Edifi ci Vilagut) .  Preu económic, 
Tel. 564 26 88  i  650 38 71 08. 
En venda. Dues televisions amb TDT. Preu a 
convenir. Tel. 936 911 336.
En venda. Dues estufes de butà, una de 
llenya i restes de llenya. Preu a convenir. 
Tel. 936 911 336.

Lloguer.  Plaça de pàrquing al carrer Clavell, 
75. Tel. 935 640 522.
Lloguer. Plaça de pàrquing, al costat de la 
plaça de l’Església. Bon preu, cotxe mitjà. Tel. 
625 569 938.
En venda o lloguer. Local al c. Ripoll de 
110 m2 amb els guals vigents. Tels. 935 
646 189, 935 647 689 i 639 810 440.
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MAS RAMPINYO

Els veïns van traslladar el seu malestar a l’Ajuntament a la reunió que va convocar l’1 de desembre

L’Ajuntament s’ha compromès a 
intensifi car la vigilància i la neteja 
al voltant del bloc de pisos situat al 
número 31 del carrer Sant Ignasi 
de Mas Rampinyo davant els pro-
blemes de convivència que s’han 
originat al barri. L’immoble és un 
edifi ci de nova construcció, propie-
tat d’una entitat bancària, format 
per 64 habitatges, la meitat dels 
quals estan rellogats de manera ir-
regular per una banda organitzada 
que es dedica a ocupar habitatges 
buits amb l’objectiu de llogar-les a 
tercers fora del marc legal.
Una delegació del govern muni-
cipal –formada per l’alcaldessa, 
Laura Campos (ICV-EUiA-E); 
la regidora de Serveis Generals, 
Montse Ribera (ERC); i el regidor 
de Medi Ambient i Control d’Acti-
vitats, Sergi Martín (Círculo Mont-
cada)– i representants de la Policia 
Local i els Mossos d’Esquadra van 
explicar l’1 de desembre als veïns 
les accions que s’han dut a terme 
per intentar solucionar la situació 

en una reunió informativa al Cen-
tre Cívic Antigues Escoles, amb 
l’assistència de més d’un centenar 
de persones. 

Malestar veïnal. Els veïns es quei-
xen de problemes d’inseguretat, hi-
giene i sorolls i demanen a l’Ajunta-
ment que faci fora els inquilins en 
situació irregular. L’Ajuntament va 
assegurar que farà tot el possible 
per millorar la neteja i la convivèn-
cia però, a nivell legal, va remarcar 
que el marge de maniobra és petit 
perquè sense una ordre judicial no 
es poden fer desallotjaments. “En 
aquest sentit, l’administració lo-
cal no pot fer res perquè es tracta 
d’una propietat privada. Sabem 
que el banc ja ha interposat la 
denúncia i ara som a l’espera 
que el jutge dicti sentència i doni 
l’ordre de desnonament”, va co-
mentar Campos, qui tot i entendre 
la indignació dels afectats els va 
demanar paciència perquè la solu-
ció defi nitiva pot trigar un temps 
a arribar. “Estem treballant per 

trobar alguna escletxa legal que 
ens permeti acabar amb la pro-
blemàtica però, mentrestant, el 
que podem fer és extremar les 
mesures per millorar la con-
vivència”, va dir Ribera, qui va 
avançar que l’ocupació de pisos 
per rellogar-los de manera irregu-
lar és una pràctica que s’està este-
nent a d’altres punts del municipi. 
L’alcaldessa va emplaçar els veïns 
a mantenir una nova reunió d’aquí 

a tres mesos per comprovar si les 
mesures adoptades han millorat la 
convivència al barri. 
Per la seva banda, una veïna del 
bloc A ha demanat a través de  La 
Veu que no es generalitzi sobre els 
inquilins rellogats: “N’hi ha que 
respectem les normes de convi-
vència quant a higiene i sorolls; 
no tots som iguals i, si hem ha-
gut d’ocupar un pis, ha estat per 
necessitat”.

Sílvia Alquézar | Mas Rampinyo

L’Ajuntament augmentarà la vigilància 
i la neteja al voltant d’un edifi ci ocupat

Els representants del govern durant la reunió informativa al Centre Cívic Antigues Escoles
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Signat el Pacte 
Social contra 
la corrupció
Amb motiu de la celebració del 
Dia Internacional contra la cor-
rupció, el Parlament de Catalu-
nya va acollir el 9 de desembre 
l’acte de signatura del Pacte Social 
contra la Corrupció, una iniciati-
va popular engegada pel Grup 
Impulsor del Parlament Ciutadà 
i que ha estat signada per tots els 
partits polítics amb representació 
a la cambra legislativa, a excep-
ció del PP, i més d’una trentena 
d’organitzacions ciutadanes. Al 
municipi l’han signat Círculo 
Montcada i Podem.
Xavi Calvo, membre de Mont-
cada Transparència ha estat un 
dels signants en representació 
d’Escons en Blanc. “La ciutada-
nia que es preocupa per temes 
socials pot empènyer i pressi-
onar per poder canviar les co-
ses”, opina Calvo qui ha fet una 
crida perquè els veïns participin a 
l’Observatori Ciutadà Municipal 
(OCM), en marxa des d’aques-
ta tardor. Per la seva banda, el 
regidor de Transparència i Bon 
Govern, Sergi Martín (Círculo 
Montcada), entén que “la ciuta-
dania i ha de lluitar perquè la 
gent recuperi la confi ança en 
els seus governants” | RJ 
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.....També és notícia......................................
Continua en estat 
greu el jove agredit 
a Malgrat de Mar
El jove montcadenc que va sofrir 
una agressió el 22 de novembre 
a la sortida d’una discoteca a 
Malgrat de Mar continua en estat 
greu a l’hospital de Can Ruti. El 
titular del jutjat d’instrucció nú-
mero 4 de Granollers va decretar 
el 3 de desembre presó sense fi -
ança per a M.D.B. com principal 
acusat d’aquesta acció. 
Durant els dies previs, els Mos-
sos d’Esquadra havien detingut 
un total d’11 joves per la seva 
presumpta relació amb aquesta 
agressió. Dos d’ells van quedar 
en llibertat després d’acreditar-
se que la seva participació en els 
fets havia estat mínima mentre 
que altres set, tots veïns de Gra-
nollers, van ser deixats en lliber-
tat amb càrrecs per la seva impli-
cació i serà el jutjat d’instrucció 
número 4 d’Arenys de Mar el que 
s’encarregarà del cas el que hau-
rà d’aclarir si algun d’ells també 
va colpejar la víctima quan estava 
estesa al terra | LR

El Centre Cívic Can 
Cuiàs es tornarà a 
obrir l’11 de gener

El Centre Cívic Can Cuiàs (Geranis, 
s/n) es tornarà a obrir al públic l’11 
de gener, un cop han fi nalitzat les 
obres d’ampliació i millora que es 
van subvencionar amb una ajuda 
de la Diputació de Barcelona i que 
han tingut un cost total de 316.000 
euros. El romanent existent perme-
trà fer unes treballs de millora de la 
façana amb una actuació valorada 
en 60.000 euros que tindrà una 
durada d’un mes i mig a partir de la 
seva adjudicació i que no afectarà 
el funcionament de l’equipament. 
La programació habitual de cursos 
començarà el 25 de gener i les ins-
cripcions es podran fer entre els 
dies 11 i 22. Es pot demanar més 
informació al centre cívic, de dilluns 
a divendres, de 17 a 21h, al telèfon 
935 758 705 o al correu  electrò-
nic centrecivicancuias@montcada.
org | RJ

TERRA NOSTRA
La nova junta de l’AV del barri trasllada al govern local 
un dossier amb les seves demandes de millora

La nova junta de l’AV Terra Nostra, presidida per Xavier Brosa, s’ha reunit 
amb l’alcaldessa, Laura Campos (ICV-EUiA-E), per traslladar-li un dos-
sier amb les seves demandes de millora per al barri. L’entitat reclama, 
entre d’altres qüestions, l’ampliació del recorregut de l’autobús –que ara 
té arribada i sortida a la plaça del Lledoner, quan abans ho feia des de 
l’Alzina, al costat de l’estació de tren té–, el desenvolupament urbanístic 
de la zones 21 i l’ordenació de la zona 15; més seguretat al voltant plaça 
Poble; més neteja als carrers; i l’adequació de la Carretera N-150 –amb 
la instal·lació de semàfors i de pas de vianants a l’alçada de la parada 
d’autobús bus i de l’accés Casino. L’AV també vol potenciar l’ús de la 
sala d’aquest equipament cultural i ha demanat el suport del consistori 
per celebrar l’any vinent el 75è aniversari de la Festa del fanalet, consi-
derada d’interès local. L’entitat es reuneix tots els dijous, de 18 a 20h, al 
Centre Cívic l’Alzina per atendre les consultes veïnals | PA

Xavier Brosa és el nou president de l’entitat que s’ha renovat recentment
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REHABILITACIÓ
Actuació d’urgència a la Torre Na Joana 
per aturar el seu procés de degradació

La Junta de govern de l’Ajuntament, reunida el 15 de desembre, va 
aprovar la destinació d’una partida pressupostària de 29.000 euros 
que servirà per realitzar tasques de conservació a la Torre Na Joana, 
situada al polígon de la Ferreria. Aquest edifi ci, que forma part del ca-
tàleg de Patrimoni Cultural i Històric del municipi i que és propietat de 
l’Ajuntament des del 1985, està patint una greu degradació des de fa 
anys. Aquesta actuació d’urgència, subvencionada per la Diputació de 
Barcelona, servirà per assegurar la seva estructura, treure runes, tapar 
alguns forats de la façana i cobrir el sostre per evitar més fi ltracions. En 
un futur, la voluntat del govern municipal és trobar un ús per a l’espai. 
“La Torre Na Joana és un edifi ci molt maco i ben comunicat que està 
en un dels punts d’entrada del municipi. Amb aquesta actuació, vo-
lem evitar la seva degradació i que acabi desapareixent, tal i com va 
passar amb les masies de Can Mas i Can Fàbregas”, ha argumentat 
Jordi Sánchez (ERC), president de l’Àrea Territorial de l’Ajuntament | RJ

Es destinaran 29.000 euros per fer millores a l’edifi ci, propietat de 
l’Ajuntament, i que està inclòs en el seu catàleg de patrimoni històric
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OBRES
La Diputació de Barcelona millora un dels revolts de la 
BV-5001 en el límit entre Montcada i Reixac i Santa Coloma

La Diputació de Barcelona va iniciar el 15 de desembre les obres per 
millorar un revolt de la carretera BV-5001, coneguda popularment com 
la carretera de la Roca, situat al punt quiloen el límit entre els termes 
municipals de Montcada i Reixac i Santa Coloma de Gramenet. L’objectiu 
d’aquesta actuació és augmentar el radi del revolt, de 26 a 50 metres, per 
millorar la visibilitat en aquest tram. Es preveu que la durada dels treballs 
serà de tres mesos, durant els quals hi haurà afectacions al trànsit ja que 
es tallarà un dels carrils i es donarà el pas als vehicles de forma alternati-
va. Les actuacions principals d’aquesta obra, amb un pressupost de lici-
tació de 209.606 euros, seran el desmuntatge de la senyalització actual i 
la demolició del ferm en alguns trams del traçat actual; l’adequació del tra-
çat a la normativa vigent; la millora de l’afermat; la construcció de drenatge 
longitudinal per donar continuïtat a la recollida d’aigües de la carretera; la 
implantació de la nova senyalització vertical i horitzontal, i la integració de 
les zones en desús del 
sobrant del vial mitjan-
çant la realització d’una 
hidrosembra. 
D’altra banda, les obres 
per construir una roton-
da en la connexió entre 
la carretera de La Roca 
i la Vallençana estan 
aturades per fer modi-
fi cacions al projecte ja 
que s’ha de canviar el 
clavegueram i fer una 
vorera que arribi fi ns a 
la gasolinera | RJ

S’estan fent modifi cacions al projecte de la rotonda de connexió amb la Vallençana

D
IP

U
TA

CI
Ó

 D
E 

BA
R

CE
LO

N
A



14 2a quinzena | Desembre 2015Societat

Societat
laveu.cat/societat

PÀG. 16

REGALA IL·LUSIONS
Uns 500 infants de famílies vulnerables 
tindran regals de Nadal gràcies a la 
campanya solidària de l’Ajuntament 
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Montcada i Reixac va celebrar el 
12 de desembre el Dia Mundial 
de les Persones amb Discapaci-
tats, que es va commemorar el 3 
de desembre, amb una jornada de 
sensibilització sobre les necessitats 
i problemes d’aquest col·lectiu, 
que va tenir lloc davant del pave-
lló Miquel Poblet. El programa, 
organitzat per l’Ajuntament amb 
la col·laboració d’entitats, va in-
cloure un partit de bàsquet adap-
tat entre l’UNES FC Barcelona i 
el Club Unió Bàsquet MiR i una 
exhibició de balls amb cadira de 
rodes a càrrec dels clubs de ball 
esportiu Endansa i FipBall. 

També es van fer altres activitats 
de sensibilització com el goalball 
–un esport per a persones amb 
defi ciència visual–, el joc de l’oca 
sense barreres, el jardí dels sen-
tits, jocs sobre rodes i tennis 2x2, 
entre d’altres. Durant tot el dia 
hi va haver infl ables per als més 
petits i carpes informatives de les 
entitats de la ciutat que treballen 

en l’àmbit de la discapacitat com 
l’Associació de Discapacitats de 
Montcada i Reixac (Adimir), Tot 
per tu, la Residència Jesús Farrés 
del Grup Catalònia –on viuen 25 
persones amb discapacitat intel-
lectual– i la Plataforma Genefa 
de malalts d’Atàxia de Friedrich. 
A la jornada, que es va fer coinci-
dir amb la Fira de Nadal, també 
va participar la Fincat, una fede-
ració d’entitats que agrupa unes 
300 associacions de l’àmbit de la 
discapacitat intel·lectual. 
L’Ajuntament s’ha compromès a 
“treballar per una ciutat inclu-
siva amb l’objectiu de facilitar 

la integració de les persones 
amb necessitats especials i ga-
rantir la igualtat d’oportuni-
tats”, va dir la presidenta de 
l’Àrea Social, Ana Ballesta (Cír-
culo), qui va remarcar la impor-
tància de “transmetre una visió 
optimista de la discapacitat”. 

CIUTAT INCLUSIVA

Sílvia Alquézar | Pla d’en Coll

Els usuaris de la Residència Jesús Farrés van participar a la jornada de sensibilització sobre les discapacitats amb una carpa informativa i tallers

La jornada va incloure una exhibició de balls en cadira de rodes de les escoles Eva Nieto i FipBall

Les entitats locals que 
actuen en l’àmbit de 
la discapacitat van 
exposar la seva feina

El consistori va organitzar el 12 de desembre una jornada 
de sensibilització davant del pavelló Miquel Poblet

L’Ajuntament treballarà 
per la integració de les 
persones discapacitades 

L’UNES FC Barcelona va disputar amb l’UB MiR un partit de bàsquet amb cadires de rodes
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La rambla dels Països Catalans 
es va omplir de l’esperit nadalenc 
amb la Fira que va organitzar 
l’Ajuntament els dies 12 i 13 
de desembre. L’esdeveniment 
va comptar amb la participació 
d’una setantena de paradetes 
d’entitats, artesans i establiments 
comercials que van oferir un 
ampli ventall de productes típics 
d’aquestes dates. “Estem molt 
contents perquè la Fira ha ting-
ut una bona afl uència de públic 
i ha quedat molt ben integrada 
dins el barri de Montcada No-
va-Pla d’en Coll”, ha assenyalat 
la regidora de Comerç i Turisme, 
Montse Ribera (ERC), qui ha 
destacat la consolidació de la Fira 
a l’emplaçament actual. 

Activitats. La Fira de Nadal va 
incloure tallers per a la canalla 
per part de les entitats i comerços 
participants. Una de les novetats 
va ser la presència de la Policia 
Local, que va instal·lar una carpa 

amb informació sobre el servei. 
Els més petits podien pujar a una 
de les motos dels agents i fer-se 
una fotografi a al photocall amb la 
imatge d’un policia. “L’objectiu 
era mostrar la vessant amable 
de la Policia Local al servei de 
la ciutadania i trencar la im-
atge de cos sancionador”, ha 
comentat Ribera.
 

Cara a properes edicions, la regi-
dora del departament de Com-
erç ha avançat que la intenció de 
l’Ajuntament és ampliar el nom-
bre de participants a la Fira de 
Nadal amb la implicació d’altres 
col·lectius com ara l’Associació 
Gastronòmica Reixac que agru-
pa diversos restaurants i bars de 
la ciutat.

Sílvia Alquézar | Pla d’en Coll

PROMOCIÓ DEL COMERÇ LOCAL

L’esperit nadalenc va omplir la rambla dels Països Catalans el 12 i 13 de desembre amb la Fira que organitza la Regidoria de Comerç
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Una setantena de paradetes atrau 
força públic a la Fira de Nadal
L’esdeveniment es va fer el 12 i el 13 de desembre a la rambla dels Països Catalans

Les entitats de comerciants del 
municipi han posat en marxa 
diverses iniciatives per promo-
cionar les compres de Nadal 
als establiments locals. La gran 
novetat d’aquest any és que la 
Fira de Santa Llúcia a la plaça 
de l’Església es consolida amb la 
participació de Montcada Centre 
Comerç (MCC), l’Associació de 
Comerciants de Can Sant Joan 
i l’Associació d’Artesans Empre-
nedors de Montcada.  Les pa-
rades amb productes nadalencs 
s’instal·laran entre el 21 i el 24 de 
desembre, de 10 a 19h.

Campanyes del comerç. L’entitat 
de Can Sant Joan organitza una 
nova edició del sorteig de regals 
en vals de compra. Enguany, hi 
haurà un premi de 400€, un altre 
de 300€ i tres de 100€. L’associa-
ció té previst repartir 10.000 but-
lletes entre els clients de les boti-
gues associades. L’acte del sorteig 
es farà el 17 de gener al Kursaal i 
comptarà amb l’actuació de l’es-
cola de ball Jym’s de Can Sant 

Joan. D’altra banda, l’entitat no 
posarà aquest any infl ables per a 
la canalla perquè ha decidit lliu-
rar els diners –1.400€– a l’AV del 
barri perquè compri regals per 
als infants de les famílies més vul-
nerables. El que sí es manté com 
cada any serà la visita del carter 
reial, que recollirà les cartes el 
3 de gener a la plaça del Bosc. 
“Tenim bones expectatives de 
vendes, veiem la gent més ani-
mada per comprar”, ha comen-
tat el president de l’Associació de 
Comerciants de Can Sant Joan, 
Rafa Domínguez.
Per la seva banda, l’MCC ha 
convidat el Pare Noël a visitar 
entre el 21 i el 24 de desembre els 
diferents establiments associats a 
l’entitat dels eixos comercials del 
carrer Major, Centre Llevant i 
la rambla dels Països Catalans. 
“Enguany hem apostat per 
l’animació al carrer amb l’ob-
jectiu de crear més ambient na-
dalenc”, ha indicat el president 
de l’MCC, Manuel Moreno, qui 
també espera que les perspectives 
de vendes siguin bones.

Sílvia Alquézar | Redacció

La tradició es consolida 
a la plaça de l’Església
Les entitats de comerç organitzen la iniciativa del 21 al 24 

FIRA DE SANTA LLÚCIA
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La plaça de l’Església acollirà del 21 al 24 de desembre la Fira de Santa Llúcia

El Nadal, a La Ribera i Terra Nostra

El Centre Cívic La Ribera va 
acollir el dia 15 una festa de 
Nadal, organitzada per l’Ajun-
tament i diverses entitats del 
barri. Hi va haver tallerS per a 
infants i joves –a la foto–, una 
xocolatada i una actuació del 
Ballet Flamenc Triana. D’altra 
banda,el Centre Cívic de Terra 
Nostra organitza el 19 de de-
sembre una Fira de Nadal, que 
tindrà lloc a la plaça del Poble 
de 10 a 14h. Hi haurà parades 
d’artesania, música nadalenca 
i activitats i tallers infantils  | SA CC
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L’Ajuntament va rebre el 15 de 
desembre les donacions d’una 
quinzena d’entitats i empreses de 
la ciutat que han col·laborat amb 
la campanya ‘Regala il·lusions’, 
perquè els nens i nenes del mu-
nicipi entre 0 i 12 anys d’entorns 
econòmicament vulnerables re-
bin regals durant aquestes fes-
tes. L’alcaldessa, Laura Campos 
(ICV-EUiA-E); la presidenta de 
l’Àrea Social, Ana Ballesta (Cír-
culo), i la regidora de Cooperació 
i Solidaritat, Mónica Martínez 
ICV-EUiA-E), van rebre una re-
presentació dels col·lectius que hi 

han donat suport: les associaci-
ons de gent gran Casa de la Mina 
i Parc Salvador Allende, la Coral 
del Turó, les esglésies evangèli-
ques Es.porfé i Piedras Vivas, Sin 
teta hay paraíso, Adimir, l’Escola 
de Futbol Montcada, l’UE Sant 
Joan, l’UD Santa María, la Penya 
Barcelonista, l’AMPA de l’INS 
La Ferreria i l’empresa Sigma 21. 

Cap infant sense regals. Algunes 
de les associacions hi han aportat 
material escolar, joguines o diners. 
“Les difi cultats econòmiques 
no poden ser motiu perquè la 
canalla de famílies desafavo-

rides no tingui regals com cal 
en aquestes dates i, per això, us 
agraïm el vostre suport”, va ex-
pressar l’alcaldessa.
Al voltant de 500 infants es be-
nefi ciaran de la campanya, que 
compta amb un pressupost de 
16.500 euros, dels quals 3.600 
corresponen a una aportació de 
l’Obra Social “la Caixa” i, també, 
de les donacions de la ciutadania 
i les entitats amb la venda del lla-
pis solidari, que fi ns passats Reis 
es podrà adquirir a una quinzena 
d’establiments de la ciutat, de tots 
els barris, i que estan identifi cats 
amb un cartell de la campanya.

Una quinzena d’entitats i empreses 
col·labora en la iniciativa municipal
Uns 500 infants de famílies vulnerables podran tenir enguany regals de Nadal

‘REGALA IL·LUSIONS’

Sílvia Alquézar | Montcada

El grup Gòspel Gràcia va omplir el Kursaal el 27 de novembre amb el concert solidari per a l’ACNUR

Els representants de les entitats i empreses que van assistir a l’acte de lliurament de regals a l’Ajuntament el 15 de desembre

AJUDA ALS REFUGIATS

El recital de gòspel recull 
1.275 euros per a l’ACNUR 
Els diners del concert de valsos també es lliuraran a l’entitat

La Regidoria de Cooperació i So-
lidaritat ha recaptat 1.275 euros al 
concert solidari que va tenir lloc el 
28 de novembre a l’Espai Kursaal 
amb l’actuació del grup Gòspel 
Gràcia. Enguany, la recaptació 
s’ha destinat a l’Alt Comissionat 
de les Nacions Unides per als Re-
fugiats (ACNUR) per ajudar les 
persones que arriben a Europa 
fugint dels confl ictes armats dels 
seus països. Al concert va assistir 
Laura Esquivel, de l’ACNUR, 
qui va comentar quina és l’actual 
situació i les necessitats dels refu-
giats amb l’arribada de l’hivern. 
“Els diners de Montcada aniran 
a ajudar la població que es tro-
ba a Turquia i altres països de 

l’Orient Mitjà”, va dir.  El con-
cert formava part de les accions 
al municipi a favor dels refugiats, 
que inclouen també la recaptació 
del concert de Nadal que organit-
za la Regidoria de Cultura i Patri-
moni i que, com cada any, tindrà 
caràcter solidari. Serà el dia 27 de 
desembre, al Teatre Municipal 
(Tarragona, 32), a les 18 h, amb 
l’espectacle ‘Els valsos d’Strauss i 
més’, a càrrec de l’Òpera Jove de 
Catalunya. Les entrades, que ja 
estan pràcticament exhaurides, 
tenen un preu de 8 euros, anti-
cipada, i de 10 euros, el mateix 
dia de l’espectacle. Els tiquets es 
poden comprar a l’Auditori Mu-
nicipal (plaça de l’Església, 12) i 
al servei www.mirteatres.cat.

Sílvia Alquézar | Montcada
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> Presentació de la campanya de joguines
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La Penya Blanquiblava organitza la vuitena edició de la campanya de 
recollida de joguines per als infants de famílies de Montcada amb pocs 
recursos econòmics. Els punts de recollida són la seu de l’entitat (el 
bar Punto de Encuentro), els bars Peña i Sada, els camps de futbol de 
Can Sant Joan i de la Ferreria, el local de l’AV Montcada Nova i les bo-
tigues Ferreteria Montcada i Sabateria Tere. El president de la Penya, 
Francisco Martínez, i el responsable de comunicació, Carles Vilalta, 
van presentar la campanya l’1 de desembre a la seu de l’entitat, amb la 
presència de l’alcaldessa, Laura Campos (ICV-EUiA), i el regidor d’Es-
ports, Salvador Serratosa (ERC) | SA 

> Adimir recapta productes d’higiene personal
L’Associació de Discapacitats de Montcada i Reixac (Adimir) organitza 
el 19 de desembre una recollida de productes d’higiene personal. L’en-
titat instal·larà el punt de recapte del material a l’entrada del supermer-
cat Mercadona situat al Centre Comercial El Punt de Mas Rampinyo. 
L’horari per fer donacions serà de 9 a 21h. Adimir ha fet una crida en-
tre la població per col·laborar en la iniciativa solidària. Tot els productes 
recollits es lliuraran a l’ofi cina local de Creu Roja | SA 

Montcada i Reixac ha recollit 
uns 4.000 euros per a la Marató 
de TV3, que aquest any estava 
dedicada a la diabetis i l’obesitat, 
les malalties metabòliques més 
freqüents a Catalunya. Diverses 
entitats van participar en la inici-
ativa solidària de la televisió ca-
talana, que va tenir lloc el 13 de 
desembre, amb l’organització de 
diferents activitats de conscienci-
ació i de recaptació de fons. L’ac-
te més participatiu va ser, un any 
més, el de La Unió de Mas Ram-
pinyo, que va tenir lloc el mateix 

dia de la Marató al seu local. 
L’entitat va recaptar 2.433€ amb 
un festival de dansa on van par-
ticipar diverses escoles de ball de 
la ciutat, una parada d’artesania 
del grup de dones i una fl ashmob 
que va tenir lloc a l’avinguda de 
Catalunya, davant del seu local. 

Altres iniciatives. L’escola Font 
Freda es va sumar a la iniciativa 
de la Mútua General de Catalu-
nya, que fa un donatiu d’un euro 
per cada grulla de paper que es 
faci. En total, el centre escolar va 
aconseguir fer 700 ocells. Per la 

seva banda, l’Espai Taichí, al car-
rer Clavell, ha estat el segon any 
que ha participat en el projecte 
amb la confecció de 560 fi guretes 
de paper.
D’altra banda, l’Associació Gent 
Gran Parc Salvador Allende, del 
Casal de Gent Gran de Montca-
da i Reixac, va recaptar 335 eu-
ros al bingo i el berenar solidaris 
que va organitzar el 10 de desem-
bre a les instal·lacions del centre, 
mentre que el complex esportiu 
Montcada Aqua va organitzar el 
dia 12 sessions especials de zum-
ba, bodycombat i  aquagym.

Montcada recapta uns 4.000 euros 
per a la investigació de la diabetis 
L’acte més participatiu va ser el festival de La Unió, on es van recollir 2.433 euros

MARATÓ DE TV3

Sílvia Alquézar | Montcada

La Unió va fer a l’avinguda de Catalunya, davant del seu local, la fl ashmob que TV3 ha creat per a la Marató dedicada a la diabetis i l’obesitat

> El Gran Recapte recull 24 tones d’aliments

Càritas Montcada va recollir prop de 24 tones d’aliments durant el Gran 
Recapte, que va tenir lloc el 27 i 28 de novembre, superant els 15.000 
quilos recaptats l’any passat. L’entitat va coordinar al municipi la campa-
nya que promou el Banc d’Aliments de Catalunya. La iniciativa va mobi-
litzar 146 voluntaris repartits entre els vuit establiments col·laboradors: 
Caprabo, Dia, Sorli Discau, 3 Condis i 2 Mercadona | SA 
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La solidaritat és un dels valors 
que es treballa durant tot el curs 
a les escoles, tot i que amb la 
proximitat del Nadal s’incideix a 
promoure-la entre els alumnes i 
les famílies amb iniciatives molt 
diverses. La Salle va organitzar 
el 15 de desembre la tradicional 
encesa d’espelmes al pati del col-
legi, que es venien al preu d’1 
i 2 euros. La recaptació  va ser 
d’uns 300 euros, que es destina 
a l’escola Raphael Louis Rafi n-
ga de Magadascar a través del 
projectes humanitaris de la Fun-
dació Proide. També s’han fet 
recollides d’aliments per a les fa-
mílies més vulnerables. La Salle, 
el Reixac i Fedac Montcada han 

recaptat menjar per a l’entitat 
Càritas Montcada. 

Novetat. L’Ampa Font Freda or-
ganitza el 19 de desembre una 
recollida d’aliments per al menja-
dor social El Caliu. L’escola tam-
bé farà una recollida de joguines 

de segona mà per a Creu Roja i 
un mercat d’intercanvi de jogui-
nes. Durant la jornada, que tin-
drà lloc de 10 a 14h, es vendran 
polseres de la campanya ‘Cande-
la’, que fan els infants malalts de 
càncer de l’Hospital Sant Joan de 
Déu i les seves famílies. 

Les escoles 
fan accions 
solidàries amb 
motiu del Nadal
Sílvia Alquézar | Redacció

Els alumnes de l’escola La Salle van recollir 300 euros per a una escola de Madagascar
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El Casal de Gent Gran de Montca-
da, situat al parc Salvador Allen-
de, ha celebrat aquest mes de de-
sembre el seu 35è aniversari amb 
un programa d’activitats molt am-
pli. Uns dels actes més entranya-
bles van ser els concerts que va 
oferir la Coral del centre amb es-
coles locals. La primera actuació 
va ser amb alumnes de l’escola El 
Turó –a la foto– el dia 11, una ex-
periència que es va repetir el 15 
de desembre amb la participació 
de l’escola Font Freda. Altres ac-
tes inclosos al programa van ser 

les exhibicions de les activitats 
que es fan a la instal·lació, una 
caminada, una exposició de fo-

tografi es, un espectacle de màgia 
i campionats de petanca i billar, 
entre d’altres iniciatives   | SA

UN CINEFÒRUN CLOU EL 
PROGRAMA DEL 25N
L’Auditori va projectar 
el dia 9 el documental 
‘Empieza en ti’, amb la 
presència de la directora 
Marta Vergonyós

La pel·lícula, inclosa a la Mostra Internacional de Films de Do-
nes de Barcelona, explica la història de quatre dones de dife-
rents edats i perfi ls que s’han hagut d’enfrontar a la violència 
masclista i començar de nou. “Volem transmetre un missatge 
en positiu posant de relleu que és possible sortir-se’n de la 
teranyina de la violència a mans de les seves parelles o ex-
parelles, en aquest cas a través de la bellesa i de l’art”, va 
comentar Vergonyós, qui va destacar que el reportatge recull 
les vivències de les quatre protagonistes en el marc del projecte 
Creativa’t, que es va dur terme entre els anys 2004 i 2009 | SA 

Xocolatada i jocs gegants per posar el punt fi nal 
la celebració del Dia dels Drets dels Infants

.....també és notícia..................................
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MONTCADA ANTIRUMORS
Els rumors més estesos sobre la immigració estan 
relacionats amb els ajuts públics i els horaris comercials
Els rumors més assentats a Montcada i Reixac respecte la immigració 
són els relacionats amb l’atorgament d’ajuts públics i amb els hora-
ris comercials. Per contra, la majoria de la ciutadania no creu que 
les persones nouvingudes provoquin col·lapse a la sanitat. Aquestes 
conclusions s’extreuen de l’enquesta del projecte ‘Montcada Antiru-
mors’, efectuada l’estiu passat sobre una mostra de 400 persones. La 
regidora de Polítiques d’Inclusió, Mar Sempere (Círculo), la responsa-
ble de l’entitat D-CAS, Raquel Moreno –l’associació és l’encarregada 
de gestionar el programa– i representants de la Xarxa Antirumors van 
presentar l’1 de desembre, els resultats de l’enquesta en un acte a 
l’Auditori Municipal –a la foto | SA

Jornada de portes 
obertes dels Amics 
del Ferrocarril 
L’Associació Amics del Ferrocar-
ril  de Montcada farà una jornada 
de portes obertes del 21 al 30 de 
desembre i el 4 de gener, de 17 
a 20h, perquè les persones inte-
ressades puguin veure les seves 
maquetes sobre trens i estacions. 
L’entitat té ubicada la seva seu al 
passeig de la Font Pudenta, nú-
mero 66 | SA
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Els alumnes del curs de vendes 
del Pla Transició Treball (PTT) de 
l’INS La Ferreria van visitar les 
instal·lacions de Montcada Rà-
dio el passat 7 de desembre. Els 
estudiants van aprofi tar la seva 
estada als estudis de l’emissora 
municipal per enregistrar una fe-
licitació de Nadal | PA

La Regidoria de Ciutadania va cloure la celebració al municipi del 
Dia Mundial dels Drets dels Infants amb una festa el 28 de novem-
bre a la plaça de l’Església, amb jocs gegants sobre els drets dels 
infants i una xocolatada de comerç just. D’altra banda, en el marc 
de l’efemèride, que es va commemorar el 20 de novembre, les bi-
blioteques Elisenda i de Can Sant Joan van acollir unes sessions de 
l’Hora del conte especials dedicades a aquesta temàtica | SA

Alumnes del curs de 
vendes de La Ferreria 
visiten Montcada Ràdio
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35è aniversari del 
Casal de Gent Gran 
de Montcada

FIRST LEGO LEAGUE
Cinc alumnes de 4t d’ESO de La Salle protagonitzen 
el vídeo promocional de la competició de robòtica 
Cinc alumnes de 4t d’ESO de La Salle Montcada protagonitzen el vídeo 
promocional de la First Lego League, una competició de robòtica en la 
qual participa l’escola local i que tindrà lloc el 16 de febrer a la Universitat 
Autònoma de Barcelona. Els estudiants escollits són Joan Cano, Laia Cas-
tiella, Rafel Pila, Mariona Sánchez i Aarón Valentín, tots cinc de l’assigna-
tura de tecnologia que imparteixen els professors David Pi i Aitor Hernáez. 
Els alumnes de La Salle van gravar l’anunci el 4 de desembre a la univer-
sitat, elaborat per l’Àrea de Comunicació i Promoció de l’UAB | SA 

La Biblioteca Elisenda 
obrirà les aules d’estudi 
del 7 al 29 de gener 

La Biblioteca Elisenda torna a 
obrir les aules d’estudi ara que ar-
riba la temporada d’exàmens uni-
versitaris. L’horari serà de dilluns 
a divendres, de 20.30 a 00.30h, 
entre el 7 i el 29 de gener. El ser-
vei s’adreça a estudiants a partir 
de 16 anys  | SA 
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Un passeig vora el riu
Era un matí resplendent de novem-
bre. Estava a Montcada centre i tenia 
un marge de temps per  fer  una pas-
sejada. Se m’acut, ni més ni menys, 
que fer-la  per la  vora del riu Besòs, 
seguint el marge esquerra en direcció 
a mar. En ser migdia no hi havia gaire 
gent que fes la passejada, però sí un 
munt de bicicletes amunt i avall. De 
sobte, sento uns comentaris de dos 
ciclistes que em passen rabent “mira 
que narices, ni se han movido”, i ob-
servo que més endavant hi ha dues 
senyores passejant tranquil·lament 
pel mig del passeig. 
Continuo la caminada i, tot seguit, 
sento un brogit i em passa un altre 
ciclista a tocar. No tinc més remei i 
apresso el pas. Arribo fi ns al proper 
pont i dubto: tornar enrere o seguir. 
Opto per la primera opció, no estic 
tranquil, cames ajudeu-me, marxa at-
lètica i mirant enrere, de tant en tant. 
Com és la tornada, camino ràpid però 
no evito un altre ensurt, en aquest 
cas un ciclista amb una bona màqui-

na silenciosa, en passa a frec. Ja en 
tinc prou per avui, mig empipat miro 
l’horitzó; la imponent fàbrica-incine-
radora (avui) i l’escapçada muntanya, 
la llera del riu Besòs en les aigües del 
qual m’havia submergit en els meus 
anys d’infantessa (la Rigola) i penso 
“mare de Déu quines aigües”, el turó 
de Vista Rica, un lloc on potser  pas-
sejaria més tranquil i sense haver de  
fer grans desplaçaments però, és clar, 
amb unes quantes escaletes més que 
m’empenyessin fi ns a dalt. Un mira-
dor privilegiat i desconegut, alhora, 
per bona part dels montcadencs. 
De moment, paciència, són temps 
en que cal molta paciència, però la 
propera vegada aniré per la vorera del 
riu Ripoll, està millor condicionada i 
sense ensurts. Per si de cas...

Esteve Recasens
Terra Nostra 

Bloque ocupado
Soy una okupa de los pisos del car-
rer Sant Ignasi de Mas Rampinyo. 
He leído en laveu.cat la información 

sobre la reunión convocada por el 
Ayuntamiento el día 1 de diciembre 
con los vecinos que se quejan de las 
molestias que les causa el bloque y 
me gustaría que también se escucha-
ra mi opinión.
Sé que no es legal meterse de okupa 
pero, en mi caso, no voy a estar de 
casa en casa tirada por las calles con 
dos niñas de 2 y 4 años. Doy la razón 
a los que se quejan de los ruidos, los 
chillidos y la falta de higiene. Pero no 
todos somos así. Voy a hablar por mí. 
Llevo aquí tres meses viviendo en un 
tercero y limpio cada dos días desde 
el ático hasta el portal más el patio 
hasta la calle. Pero, eso sí, sólo de mi 
portal (A), no de los otros. En el mío, 
entre todos los que estamos hacemos 
que se viva bien, sin ruidos, respetan-
do y limpiando, pero ya se sabe que 
cada uno es como es.
Mi hija de 4 va años va al colegio y 
no tengo niguna queja, están muy 
contentos con nosotras. Creo que no 
todos somos iguales y que nos ten-
drían que dar una oportunidad para 

podernos expresar. Nuestra palabra 
también puede valer porque tambi-
én somos personas. Con esta carta 
sólo quiero explicar que no todos los 
que estamos de okupa somos cerdos, 
liantes y mal educados... Hay de todo, 
pero no todos somos así. Muchas 
gracias por dejarme expresar.

R. F.
Mas Rampinyo 

Rectifi cació
Al número anterior, a la notícia sobre la 
moció del Ple en suport a la Platafor-
ma Antiincineració, al paràgraf referit 
al Grup de Medi Ambient cal aclarir 
que aquest col·lectiu no va demanar 
a l’Ajuntament que obrís un expedient 
sancionador, perquè ja estava obert, 
sinó la sanció de clausura de Lafarge 
durant 6 mesos que estableixen els ar-
ticles 32 i 33 de la Llei 16/2002 per in-
compliment greu dels límits de soroll.

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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>Editorial
Adéu al 2015
Som a pocs dies d’acabar un 
any que ha estat força intens 
especialment des d’un punt 
de vista polític, amb tres pro-
cessos electorals i signifi catius 
canvis al Ple, que s’ha atomit-
zat passant de 6 a 8 grups mu-
nicipals sent el més nombrós 
el PSC, però amb tan sols amb 
5 representants. Després de 
16 anys de coalició sòciover-
gent, han entrat al govern for-
ces amb una llarga trajectòria, 
com ICV-EUiA i ERC i, per pri-
mera vegada, una agrupació 
d’electors, Círculo Montcada. 
I, mentre els partits tradicio-
nals que ara són a l’oposició 
han perdut força, d’altres com 
C’s i la CUP guanyen terreny.
Està clar que la crisi ha propi-
ciat un panorama polític que 
ni l’analista més espabilat 
hagués presagiat fa uns anys. 
La fi  del bipartidisme, el creixe-
ment de l’independentisme, 
l’emergència de partits de nova 
fornada que aspiren a segona o 
tercera força a les estatals... Si 
el 2015 ha estat mogut, veurem 
que ens depara el 2016. Bones 
festes i bon any!

La propera edició de 
‘La Veu’, el 15 de gener
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Opinions dels grups polítics amb representació al Ple
D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als portaveus municipals, cada grup disposa d’aquest espai mensual per referir-se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. 
Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confron-
tació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

M. Carmen Porro Óscar Gil David Gerbolés

Nos van a dar las uvas

L’any 2015 s’acaba. Ha estat un any en què 
caldrà fer balanç, però podem dir que ha estat 
clau per a moltes ciutats del nostre país com 
Montcada i Reixac, que han viscut un canvi 
cap a unes polítiques a favor de la gent.
Cal fer un repàs a les coses que volem per 
a l’any que està a punt de començar. Volem 
un Ajuntament més solidari i més proper a 
les persones que viuen i conviuen al munici-
pi, que respongui als problemes de la gent i 
que respongui quan els ciutadans demanin 
resposta. Per això, cal que disposem de recur-
sos sufi cients per executar polítiques socials, 
per reparar i dignifi car els barris. També ne-
cessitem lleis justes per dotar els Ajuntaments 
d’eines per tirar endavant els nostres projec-
tes i no lleis com l’LRSAL, que han anat en 
el sentit oposat imposant la privatització dels 
serveis públics. És per això que, amb permís 
de la nostra tradició profundament republica-
na, fem unes peticions als reis mags d’orient: 
us demanem un Estat que estigui al costat de 
les administracions locals, que ens doti de re-
cursos sufi cients i que impulsi i respecti l’auto-
nomia del món local. Un Estat que respecti els 
drets humans i que faci del nostre país terra 
d’acollida per aquelles famílies que fugen de la 
guerra. En nom d’ICV i d’EUiA us desitgem un 
feliç 2016 ple d’il·lusió, treball i dignitat.

Un any de canvi en positiu

En el poco tiempo que tengo el orgullo de encabe-
zar el grupo municipal de C’s he podido compro-
bar como perdemos mucho tiempo y energía en 
temas que nada tienen que ver con los intereses 
de los ciudadanos montcadenses. Hemos “em-
pleado” buena parte del tiempo a debatir sobre 
el separatismo y sus diferentes vertientes, se han 
aprobado mociones para retirar el retrato del Rey 
de la sala de plenos (con la abstención del PSC). 
Han prosperado mociones de apoyo a Artur Mas 
y los demás imputados por poner en marcha 
un golpe de Estado en nuestro país y todo esto 
con el apoyo del equipo de gobierno que repite 
hasta la extenuación que es de izquierdas pero, 
en cambio, apoya a Artur Mas, campeón de los 
recortes sociales. En sesiones plenarias hemos 
visto cómo se faltaba al respeto a otros conce-
jales, viviendo espectáculos bochornosos que la 
alcaldesa ha permitido, cabe recordar que es ella 
la única que tiene la potestad de poner orden 
en los plenos, parece que ya le va bien que al-
gún concejal que apoyó su investidura le haga 
el trabajo sucio. C’s no permitirá que se vuelva a 
faltar al respeto a nuestros votantes en la casa de 
todos y trabajaremos para que los plenos sean 
edifi cantes y respetuosos. El gobierno nos habla 
de otra forma de hacer política, pero es el res-
ponsable de que los plenos se hayan convertido 
en un espectáculo lamentable.

Poco edifi cante

A les acaballes del 2015 la ciutadania hauria 
de poder llegir en aquesta secció una valora-
ció política de l’exercici, així com l’opinió dels 
grups envers la proposta dels pressupostos 
del govern per al 2016. I quina és la nostra 
visió envers els projectes endegats pel go-
vern? Poca feina tindrem a valorar-ho donat 
que no han endegat cap acció que es pugui 
considerar destacable, més enllà de continu-
ar alguns dels processos iniciats pel govern 
sortint. La segona valoració serà impossible, 
donat que no té enllestit el pressupost per 
aprovar-lo aquest desembre.  No és de rebut 
que digui que les ordenances i les bases de 
subvencions a les entitats que va modifi car 
a l’octubre no eren del tot les que volien, per 
manca de temps. I ara els pressupostos per 
al 2016, que no presentaran al desembre, 
també per manca de temps per arribar a les 
dates habituals de la celebració del Ple. 
Des del PSC de Montcada diem que el govern 
municipal té un problema greu d’organització 
i des d’aquí els hi demanem què, pel bé del 
municipi, l’arregli el més aviat possible. Ha de 
dedicar les 24 hores al 100% a vetllar pels 
interessos de la ciutadania. Molt ens temem 
que aquesta tònica de treball ens porti per un 
camí no desitjat. Il·lustríssima senyora alcal-
dessa... Nos van a dar las uvas.

ERC ha assumit responsabilitats de govern cons-
cient dels reptes de donar resposta a les deman-
des d’una ciutadania castigada per les difi cutats 
econòmiques, la manca de cohesió i la degra-
dació mediambiental, des d’un Ajuntament 
que requereix inversions, recursos, capacitat. 
Ara ens enfrontem a un nou atac a l’autono-
mia municipal, que se suma a la manca de 
fi nançament per l’endeutament. La Llei estatal 
de Racionalització i Sostenibilitat de l’Adminis-
tració local (LRSAL) retalla competències mu-
nicipals, drets a la població i elimina serveis de 
proximitat, allunyant la ciutadania de la gestió 
de la cosa pública quan cal més participació, 
més democràcia i més transparència. L’auto-
nomia dels Ajuntaments, l’administració més 
propera, està en perill. Ens devem a la nos-
tra ciutadania i no podem aplicar una llei que 
atempta contra la seva qualitat de vida.  
A Montcada necessitem, com el que més, un 
nou Estat amb una nova legitimitat i una nova 
legalitat que defensi també l’autonomia muni-
cipal i la prestació de serveis als contribuents. 
El passat 27S vam aconseguir per primer cop 
que una candidatura independentista guanyés 
a Montcada. Ara hem de tornar a ser l’exemple 
que aquest procés ha transcendit orígens, llen-
gües i sentiments, i que és un procés que tots 
necessitem i ens necessita a tots.

La República és imprescindible

Sergi Martín Joan Carles Paredes Gonzalo Garcia

Seguim creixent i millorant

Els pressupostos d’un ajuntament són el prin-
cipal instrument de gestió de l’administració. 
Són el full de ruta que marca les línies de treball 
per al municipi. Malauradament, Montcada co-
mençarà el 2016 sense aquesta important eina. 
El nou govern local està immòbil i la ciutat ho 
notarà. Des del grup municipal de CiU estem 
elaborant les propostes que presentarem quan 
el govern ens presenti els seus pressupostos. 
Perquè creiem que aquests han de ser fruit del 
debat i del consens i més, quan el govern ha es-
tat incapaç de generar el diàleg necessari entre 
la societat civil, les entitats i l’Ajuntament.
En campanya electoral ens van fer moltes pro-
meses, moltes! I una d’elles era la voluntat que 
la participació ciutadana fos protagonista a l’ho-
ra de prendre decisions. Després de sis mesos 
de govern no han tingut temps de posar-ho en 
pràctica. Aquesta gran participació ha quedat 
en gairebé res de res. En el projecte de la cerve-
seria: nul·la. Sobre l´entrada a l’AMI: inexistent. 
A l’entorn a les urgències: encara l´esperem... I 
la participació en l’elaboració del PAM serà un 
cop ja s’ha presentat i està publicat al web... 
Potser aquesta gran voluntat de participació  
ha estat eliminar part de la Cavalcada de reis 
unilateralment i després torna a posar-la per la 
pressió de la gent. Però tranquils, pas a pas, 
que tot arriba, però ja portem 6 mesos.

On són els pressupostos?

El 18 de juliol de 2011 es va produir el tanca-
ment de les urgències nocturnes a Montcada 
i Reixac. La Generalitat de Catalunya, coman-
dada per CiU/Democràcia i Llibertat i pos-
teriorment recolzada al Parlament per ERC, 
va deixar una població de 35.000 habitants 
sense un dels serveis més fonamentals per a 
qualsevol municipi.
El més greu de tot, però, va ser el silenci 
còmplice que l’anterior govern va donar com 
a resposta a aquest tancament, ignorant les 
manifestacions populars, tancades i, al cap i 
a la fi , totes i cadascuna de les accions por-
tades a terme per part de la FAVMIR i d’altres 
actors socials.
Per això exigim al govern de la Generalitat la 
reobertura d’aquest servei, no només per ser 
necessari per a la nostra ciutat, també perquè 
és una mesura que colpeja directament els 
més desafavorits, com la gent gran i les per-
sones amb pocs recursos.
En aquest context una de les demandes del 
pla de xoc que la CUP-CC ha presentat per 
aconseguir un pacte d’estabilitat al Parlament 
de Catalunya és la reobertura de les urgències 
les 24 hores, tots els dies de l’any a Montcada 
i Reixac.

No a Mas, sí a les urgències

Estem força contents. Després de sis mesos 
en els càrrecs, la primera valoració d’aquest 
mig any a l’equip de govern és positiva. Círcu-
lo de Montcada neix de la indignació de gent 
normal que es va unir per fer política des del 
sentit comú. Un total de 1.621 persones van 
dipositar la seva confi ança en la nostra forma-
ció les passades eleccions municipals. Hem 
crescut i madurat com a força política. No és 
fàcil lluitar amb els problemes que hem here-
tat i amb els nous que van apareixent, però la 
nostra fi losofi a és la d’afrontar d’una manera 
valenta els problemes reals que ens afecten 
en el dia a dia: l’emergència social, els con-
fl ictes urbanístics, l’herència econòmica i les 
particularitats de cada barri, que fan de la 
nostra ciutat un territori divers i particular.
El nou equip de govern representa la nova 
forma de fer política i no volem perdre el con-
tacte amb la gent ni governar des dels des-
patxos. Per aquest motiu hem començat el 
projecte de regidors de barri. Tots els mont-
cadencs tenen a la seva disposició un regidor 
un dilluns de cada dos, de 17:30 a 19:30h.
En aquestes reunions qualsevol podrà expli-
car-nos de primera mà els problemes que 
cregui importants. És una manera de tenir un 
peu al carrer perquè el nostre lloc està amb la 
gent, a ella ens devem i per ella treballem. 

Con motivo de la presentación del Plan de Ac-
tuación Municipal, es decir, el programa de 
gobierno, hemos podido confi rmar que los 
partidos que tienen actualmente la responsabi-
lidad de gobernar nuestra ciudad están carga-
dos de tópicos y de leyendas pero, a la hora de 
la verdad, no toman ninguna de las medidas 
por las cuales fueron votados. Estos días de 
campaña electoral para las elecciones del 20 
de diciembre, muchas personas que van a vo-
tar al Partido Popular, a un partido serio, efi caz, 
con un pasado que nos avala y con propues-
tas de futuro, comentan  lo mismo: los partidos 
de izquierdas sólo saben prometer (incluso 
aquello en lo que no son competentes), pero 
después de 6 meses no han tomado ninguna 
decisión en favor de las personas que viven en 
Montcada. La gente necesita trabajar, necesita 
estabilidad y que los gobernantes solucionen 
sus problemas y francamente no lo veo nada 
claro. Cualquier cambio (también en un gobier-
no) genera, de entrada, una cierta ilusión, unas 
expectativas, pero parece que detrás de eso no 
hay nada más. Todo eran palabras, lemas, tó-
picos... pero ahora toca gobernar y parece que 
eso ya cuesta más. En esta campaña estamos 
viendo mucha agresividad y odio por parte de 
aquellos que aspiran a desbancar al PP pero es 
bueno que demuestren quiénes son.

¡Pónganse a gobernar!

Jordi Sánchez

Eva García
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Concert de Nadal
Amb la Coral del Turó 
i la Coral Veus Clares

Actuació de jazz
Amb el quintet Ramon Quadrada 
Swing Machine

19 DE DESEMBRE, 20.15H 
ESGLÉSIA DE SANTA ENGRÀCIA

25 DE DESEMBRE, 22H
ABI (COLON, 5)

18 l divendres
Nadal. Arribada del Pare Noël a Can 

Cuiàs i festa del patinatge. Hora: De 

17.30 a 21h. Lloc: Pista coberta. Orga-

nitza: Club Roller de Can Cuiàs-Associa-

ció Esportiva.

Hora del Conte. ‘Encendre la nit’, a càr-

rec de Sandra Rossi. Hora: 18h. Lloc: 

Biblioteca de Can Sant Joan.  

19 l dissabte
Nadal. Fira de Nadal de Terra Nostra. 

Hora: De 10 a 14h. Lloc: Plaça del Po-

ble. Organitza: Centre Cívic L’Alzina.

Teatre. ‘Poema de Nadal’, de l’Aula de 

Teatre. Hora: 18h i 22h. Lloc: Teatre 

Municipal. Preu: 5 euros.

21 l dilluns
Nadal. Fira de Santa Llúcia. Hora: De 10 

a 20h. Lloc: Plaça de l’Església (també 

els dies 22, 23 i 24).

22 l dimarts
Taller. De porta-espelmes amb graffi tti. 
Hora: 16.30h. Lloc: Espai Jove Can Tauler.

Inauguració. Exposició de vestits de pa-
per. Hora: 19h. Lloc: Kursaal.

25 l divendres
Concert. De jazz amb Ramon Quadrada 
Swing Machine. Hora: 22h. Lloc: Abi. 
Preu: 15 euros.

27 l diumenge
Teatre. ‘Pastorets cap a Betlem’. Hora: 
12h. Lloc: La Unió de Mas Rampinyo.

Concert. ‘Valsos d’Strauss i més...’, a 
càrrec de l’Òpera Jove de Catalunya. 
Hora: 18h. Lloc: Teatre Municipal. 

31 l dijous
Festes. De Cap d’Any a l’Abi i a La Unió 
de Mas Rampinyo (consulteu les res-
pectives webs).

3 l diumenge
Teatre. Animació i cançons amb la pa-
llassa Panfl eta. Hora: 11.30h. Lloc: Pla-
ça Bosc.

Visita. Del patge reial a Can Sant Joan. 
Hora: 16.30h. Lloc: Plaça del Bosc. Or-
ganitza: AV.

4 l dilluns
Visita. Del patge reial. Hora: De 16 a 
20h. Lloc: Plaça de l’Església. Organit-
za: Ajuntament.

5 l dimarts
Reis. Cavalcada de Ses Majestats 
d’Orient per Montcada. Hora: 18h. 
Lloc: c. Bifurcació.

9 l dissabte
Visita. A l’edifi ci de Correus de Barcelona. 
Hora: 10.30h. Lloc: Arc de Triomf. Orga-
nitza: Fundació Cultural Montcada. 

Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. 

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h. 

EXPOSICIÓ 
FOC I LLUM
Manuel Gallart
Fins al 9 de gener

sala 
principal

18 19 20

25 26 2722 23 2421

129 30 3128

Rivas Duran Duran

Recasens V.Nieto V.NietoM.Guix R.Miró A.PujolC.Pardo

R.MiróDuran J.Vila C.PardoRivas

desembre/gener

A.Pujol A.Pujol

2 3

85 6 74
V.Nieto J.Relat Rivas  Duran J.Vila C.Pardo

9
C.Pardo

10

R.Miró

11
Recasens

13
J.Relat

15
A.Pujol

12
V.Nieto

14

Ajuntament 935 726 474

Ambulàncies 061

Atenció ciutadana 010

Sanitat Respon 902 111 444

Mossos d’Esquadra 088-112

Policia Local 092

Policia Nacional 935 642 450

Taxis 936 917 600

Telèfons d’interès

Veure les activitats de 
Nadal a la pàgina 20

EXPOSICIÓ
L’ESCOLA CAPELLA
Fundació Joan Capella
Fins al 31 de gener

Rivas, c. Conca,10
Duran, av. Terra Nostra, 37
J.Recasens, av.Catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
R.Miró, c. Camèlies, 32
J.Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume I, 26
A.Pujol, pg Sant Jordi, 5

EXPOSICIÓ
ARTESANIA EN PAPER
35è aniversari del Casal de Gent Gran de Montcada i Reixac
22 de desembre, 19h

Sala Sebastià Heredia
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CITA AMB ELS PESSEBRES
L’Església de Santa Engràcia 
acollirà la mostra fi ns al 5 de gener

Deu anys després de la seva 
mort, el record de Joan Cape-
lla perdura en la memòria de 
moltes persones i també en la 
manera de pintar dels alumnes 
que van passar pels cursos que 
el pintor va impartir a la dèca-
da dels noranta a l’Ajuntament 
–un total de 160. La Fundació 
Joan Capella (FJC) ha acon-
seguit reu nir les obres d’una 
vuitantena d’aquests deixebles 
que, d’una manera o altra, van 
rebre la infl uència de l’artista. 
La mostra, titulada ‘L’esco-
la Capella’, es va inaugurar a 
l’Auditori Municipal el 15 de 
desembre, amb la presència 
de més d’un centenar de per-
sones, entre familiars, amics i 
exalumnes.

Catàleg col·lectiu. Una fotogra-
fi a de Joan Capella a tamany 
natural presideix l’exposició, 
on cada alumne exposa un 
quadre i la seva fotografi a, 
material que s’ha editat en un 
catàleg amb el qual la FJC va 
obsequiar els participants. L’al-
caldessa Laura Campos (ICV-

EUiA-E) va destacar el paper 
de Capella “en el posiciona-
ment de la pintura com un 
referent dels cursos i tallers 
que es fan a Montcada i la 
seva contribució a consolidar-
los” i va remarcar no tan sols la 
sensibilitat artística de l’artista, 
sinó també “la seva qualitat 
humana i la gran estimació 
que sentia per Montcada”. 

Recordatori. Al llarg dels anys en 
què Capella va ser professor de 
pintura, alguns dels seus alum-
nes van adoptar una manera 
de pintar similar a la seva, “on 
dibuixos, traços, composicions  
i colors formen un conjunt 
divers i heterogeni, on es po-
den intuir les ensenyances 
del mestre”, va dir el director 
de la Fundació Capella, Jorge 
Gómez, qui també va desta-
car la vessant social dels cur-
sos, amb excursions per anar 
a pintar del natural, les visites 
a exposicions  de Barcelona, les 
reunions de fi nal de curs i les 
mostres col·lectives. L’acte va 
fi nalitzar amb una conferència 
del crític d’art Ramon Casalé, 
qui considera que Capella ha 
marcat una tendència dins del 
camp de l’ensenyament artístic, 
“sobretot per la seva manera 
de representar, tant el paisat-
ge com la natura morta, el 
retrat i la fi gura”, va dir. 

Laura Grau | Montcada

‘L’escola Capella’ recorda l’artista amb 
obres d’una vuitantena dels seus alumnes
L’exposició commemora el desè aniversari de la mort del pintor i es podrà veure a l’Auditori Municipal fi ns al 31 de gener 

FUNDACIÓ JOAN CAPELLA
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La mostra ‘L’Escola Capella’ està formada per una vuitantena d’obres fetes per persones que van passar pels cursos municipals de Joan Capella

Laura Campos, durant el discurs, amb Jorge Gómez i Ramon CasaléEls alumnes van mirar amb atenció el catàleg on apareixen les seves obres

‘Capella ha marcat 
una tendència 
dins del camp de 
l’ensenyament artístic’
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Fins al 9 de gener es pot visitar 
a la Casa de la Vila la mostra 
‘Llum i foc. El correfoc a Mont-
cada’ del fotògraf montcadenc 
Manuel Gallart. La inau gu-
ració va tenir lloc el 10 de de-
sembre amb la presència de 
l’alcaldessa Laura Campos i la 
regidora de Cultura i Patrimo-
ni, Mónica Martínez (ambdues 
d’ICV-EUiA-E), així com nom-
brosos membres de l’Agrupa-
ció Fotogràfi ca de Montcada 
i Reixac (Afotmir), a la qual 
pertany l’autor. La mostra està 
formada per 32 imatges de di-
ferents correfocs realitzades 
des del 2007 fi ns a l’actualitat a 
Montcada, amb especial prota-
gonisme de la colla de Diables 
de Can Sant Joan, però també 
d’altres municipis com Ripollet. 
“Per a aquesta exposició m’he 
centrat en les llums i el foc, 
un vincle associat al món dels 
diables”, va explicar Gallart, 
qui sent una gran atracció per 
aquesta tradició, en què “l’ex-
plosió del tro, la lluminositat 
i el repic dels timbals creen 
una atmosfera màgica i d’una 
gran bellesa”.
 
Addicte a la pòlvora. Habitual 
dels correfocs, no té cap pro-
blema en posar-se enmig de les 
traques i altres elements piro-
tècnics per aconseguir captar 

l’essència d’aquesta festa. “Allà 
on hi hagi llum i olor de pòl-
vora, m’hi trobareu”, va dir el 
fotògraf qui més d’una vegada 
ha patit alguna cremada o se 
li ha estat a punt de malmetre 
l’equip de fotografi a a causa de 
les espurnes. Gallart va néixer 
a Barcelona al 1956 i resideix a 
Montcada des de 1982. Al 1997 
va ingressar a l’Afotmir, on ac-
tualment és vocal de laboratori 
a la junta. Ha guanyat premis 
a diversos concursos entre els 
quals destaca el tercer lloc del 
certamen de fotografi a amb 
motiu del 600è aniversari de 
l’Hospital de Sant Pau (2002) i 
el segon del Premi Sant Iscle. 

Laura Grau | Montcada

AFOTMIR

Manuel Gallart retrata la màgia dels 
correfocs a la mostra ‘Llum i foc’
El fotògraf presenta 32 imatges fetes des del 2007 fi ns a l’actualitat a Montcada

Manuel Gallart assenyala una de les fotografi es de l’exposició ‘Llum i foc’ a la Casa de la Vila
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L’Ajuntament, la Casa de la Vila, l’Auditori i el Kursaal són els equipa-
ments on es podran recollir exemplars del nou calendari municipal per 
al 2016. Les imatges que il·lustren l’almanac són obres premiades i 
seleccionades al Premi de Pintura de Festa Major –la portada és una 
obra del montcadenc Pau Marinel·lo (a la foto). A més d’informar dels 
festius generals, el calendari inclou les celebracions locals i un direc-
tori de telèfons d’interès. Se n’han fet 3.500 exemplars de paret que 
s’han sufragat amb publicitat | LG

> PIntures sobre Montcada al nou calendari

> Sílvia Bel presenta ‘Lluííís’ al Cafè Colon 
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L’Agrupació Fotogràfi ca de 
Montcada i Reixac (Afotmir) ha 
estat la millor classifi cada de tot 
l’Estat espanyol a la desena Copa 
del Món de Clubs que convoca 
la Federació Internacio nal de 
l’Art Fotogràfi c (FIAP) i s’ha si-
tuat, amb 183 punts i 20 obres 
presentades –una per autor–, 
en la dissetena posició del ràn-
quing mundial, que valora les 
obres de prop de 200 entitats. 
El president, Cosme Oriol, s’ha 
mostrat molt satisfet dels resul-
tats obtinguts que “ens reafi r-
men com un col·lectiu artístic 
de qualitat”, ha dit | LG

> L’Afotmir, millor 
club d’Espanya

El 29 de novembre el Casal Popular El Brot i el grup Dèria Teatre van 
retre homenatge en un Auditori ple a Ovidi Montllor amb motiu del 
vintè aniversari de la seva mort. El grup La Pegatina i els músics mont-
cadencs Albertito García, Salva Criado, Pere Mercader, Rubén Sierra, 
Adrià Salas, Ovidi Díaz, Fran Delgado, Ricard Perarnau, Joan Perarnau 
i Corneill & Samu van interpretar cançons i poemes de l’artista valen-
cià, intercalats amb la lectura de poemes. L’acte va ser conduït pel 
grup Els Titoles, que van posar notes de crítica i humor al recital | LG

> Homenatge col·lectiu al poeta Ovidi Montllor

> La Coral del Turó actua el dia 19 a l’Església

Sílvia Bel Fransi (Barcelona, 1982) va presentar al Cafè Colon el po-
emari ‘Lluísss’   (Viena Edicions, 2015), convidada pel Cercle Cultural 
Montcada i en un acte conduït per la periodista Laura Balcells. L’auto-
ra, que també es periodista i treballa com a professora, va llegir versos 
del seu tercer poemari en que homenatja el múscul que ens permet 
somriure, que té el curiós nom científi c de ‘Risorio de Santorini’. Bel fa 
un recorregut des de la infància fi ns al fi nal de la vida a través de 33 
poemes, xifra que ha fet coincidir amb la seva edat actual | LG
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La Coral del Turó farà el tradicional concert de Nadal el 19 de de-
sembre a l’Església de Santa Engràcia acompanyada de la Coral Veus 
Clares (20.15h). La directora de les dues entitats de cant és Paloma 
Bàscones. El recital, amb entrada gratuïta, inclourà nadales, espirituals  
negres i música sacra i es dedica a la tolerància i la pau | LG
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Fins al 5 de gener es pot visitar 
a l’Església de Santa Engràcia 
la mostra anual de diorames 
que organitza l’Agrupació de 
Pessebristes de Montcada i 
Reixac. Enguany l’exposició, 
està formada per una desena 
de pessebres que van des de 
les propostes més tradicionals 
fi ns a les més modernes. Entre 
aquestes destaquen per la seva 
espectacularitat el diorama mo-
numental de Josep Parra i Joan 
Vinyes, que inclou elements 
mecànics com un funicular en 
miniatura i un trenet. També 
destaca per la seva originalitat 

el pessebre de José Luis García i 
Eva Montagut fabricat amb pe-
ces de Lego, algunes arribades 
des de Nova York, i que també 
conté parts en moviment com 
una reproducció del Tren d’Al-
ta Velocitat.

Recordatori. Durant la inaugu-
ració, feta l’11 de desembre, 
el president de l’entitat, Albert 
Grau, va dedicar unes paraules 
de record a un dels socis fun-
dadors, el pintor i pessebrista 
Josep Maria Pons, mort el pas-
sat setembre. Grau va desta-
car la diversitat de propostes i 
estils que es poden veure cada 

any a la mostra i la incorpora-
ció de nens, alguns fi lls i néts 
de membres de l’associació. 
“Aquest fet ens fa pensar que 
la tradició dels pessebres es 
mantindrà en el temps”, va 
concloure. La regidora de Cul-
tura i Patrimoni, Mónica Mar-
tínez (ICV-EUiA-E) i el mossèn 
de la parròquia, Jaume Casas, 
van felicitar l’entitat per la seva 
tasca. Grau va animar la cana-
lla a participar al joc de pistes 
‘Fixa’t-hi al detall’, en què s’ha 
de localitzar un seguit d’objec-
tes amagats en els diferents pes-
sebres. Entre els encertants se 
sortejarà un pessebre artesanal.

Laura Grau | Montcada

EXPOSICIÓ DE PESSEBRES

Les propostes més tradicionals 
conviuen amb altres de modernes
Dos dels diorames més espectaculars inclouen mecanismes de moviment 

Un dels pessebres que causa més sensació entre els petits, que reprodueix una estació d’esquí amb funicular i tren en constant moviment
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Ja ha sortit al carrer el número 
31 de la revista de divulgació 
històrica ‘Quaderns’, que edita 
la Fundació Cultural Montcada 
de forma bianual. La publicació 
inclou quatre treballs d’investi-
gació. Antoni Orihuela se centra 
en la història de la fàbrica de por-
celana que va fundar Mariano 
Buxó Ristol als anys cinquanta 
i que va funcionar fi ns als anys 
noranta. L’historiador Xavier 
Colomé recull el testimoni d’una 
de les famílies –els masovers de 
la masia de Can Cabanyes– que 
va resultar afectada per l’explo-
sió de l’antic polvorí militar de 
Mas Duran l’any 1950. Josep 
Bacardit ha investigat la relació 
de Montcada amb el conegut 

balneari de Caldes de Boí, en 
les obres del qual van treballar 
molts veïns de Montcada con-
tractats per l’empresari Walter 
Leo Ankli, director de la fàbrica 
Aismalibar. Gabriel Gil publica 
un article sobre la construcció 
de l’Església de Santa Maria a 
Terra Nostra l’any 1953, amb 
un ampli reportatge fotogràfi c, 
des de l’inici de les obres fi ns a la 
inauguració. Per últim, la revista 
inclou un recordatori del metge 
i soci protector de la Fundació, 
Jordi Orihue la, mort el passat 
mes d’agost. La publicació es va 
presentar el 16 de desembre al 
local de l’entitat, que també va 
acollir una xerrada de l’histori-
ador Josep M. Vilarrubia sobre 
l’origen del pessebrisme.

Es publica el número 31 
de la revista ‘Quaderns’
La publicació inclou quatre treballs d’investigació històrica

Laura Grau | Montcada

D’esquerra a dreta, Antoni Orihuela i Josep Bacardit, autors de diversos articles de la revista
SÍ
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Feia 7 anys que la cèntrica escola montcadenca no treia al carrer el 
seu pessebre vivent, elaborat conjuntament entre els alumnes, els 
professors i les famílies, i inspirat en la lletra de la cançó ‘Les fi gures 
del pessebre’, de Joan Llongueres. Filadores, sabaters, pescadors, 
rentadores, pastors, mercaders i altres personatges de l’escena bíbli-
ca van omplir bona part del carrer Major l’11 de desembre a primera 
hora de la tarda i durant dues hores, recreant un petit poble amb els 
seus rius, cases i muntanyes.  A la plaça de l’Església, al peu de la 
històrica olivera, es va situar el Naixement. Durant la representació, 
els alumnes també van cantar nadales. “La part dels decorats la 
van fer els nens i nenes, amb l’ajut dels professors, mentre que 
de les disfresses se’n van ocupar les famílies”, ha explicat el di-
rector de l’escola, David Moratona, qui s’ha mostrat molt satisfet de 
l’experièn cia i la gran col·laboració de les famílies, algunes de les 
quals participen al nou Espai Família que ha impulsat l’escola | LG 

.....també és notícia.....................................
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L’Associació Musical Giravolt va fer el concert de fi  de curs el 13 de 
desembre a la Sala Joan Dalmau de l’Espai Cultural Kursaal davant 
de les famílies dels alumnes i membres de les corals d’infants, 
joves i adults, que van interpretar nadales i altres temes musicals 
preparats per a l’ocasió. Els alumnes de guitarra, fl auta dolça i 
fl auta travessera també van actuar | LR 

Els Reis Mags arriben a 
Montcada el 5 de gener
La Cavalcada sortirà a les 18h del 
carrer Bifurcació i està previst que 
arribi al carrer Major al voltant de 
les 19.30h. Els Reis recolliran la 
clau de la ciutat a la plaça de l’Es-
glésia i continuaran el seu recor-
regut fi ns a Mas Rampinyo. Com 
a novetat, al fi nal de la visita, els 
Reis romandran a l’Àgora del com-
plex Montcada Aqua per recollir les 
cartes. Els qui no vulguin esperar 
fi ns a l’últim dia, poden lliurar la 
seva missiva als patges reials que 
hi haurà a la Rambla dels Països 
Catalans el dia 2 a les 17.30h, o 
bé, a la plaça de l’Església el dia 4, 
a partir de les 16h | LG

CONCERT DE JAZZ
El quintet Ramon Quadrada Swing Machine 
actuarà a la sala gran de l’ABI el 25 de desembre
El quintet Ramon Quadrada Swing Machine actuarà a la sala gran de 
l’Abi el 25 de desembre en un concert especial amb motiu del Nadal 
(22h). La banda està formada per músics de reconegut prestigi i llar-
ga trajectòria, com el mateix Quadrada (trompeta i fl ugelhorn); Òscar 
Font (trombó i veu); Jordi Berni (piano), Artur Regada (contrabaix i 
veu) i Xavi Hinojosa (bateria). El promotor del concert, Andreu Fà-
bregas, ha animat els montcadencs a “gaudir d’un jazz extrovertit 
i alegre, ple de vitalitat i humor, amb un repertori que inclourà 
des de composicions clàssiques del gènere fi ns a adaptacions al 
català de temes coneguts”. Les entrades es poden comprar mitja 
hora abans del concert a preu únic de 15 euros | LG
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Els nens i nenes de la Font Pudenta-Muntanyeta van 
rebre la visita de Santa Claus el 13 de desembre en una 
activitat organitzada per l’Associació de Veïns del bar-
ri.  La plaça Roja va ser el lloc escollit pel Pare Noël 
per recollir les cartes dels infants i fer-se fotografi es. Per 
combatre el fred, l’entitat va organitzar una xocolatada 
popular al seu local, al passatge Hug, 28 | LG 

 Concert de Nadal del Giravolt al Kursaal

El Pare Noël visita la Font Pudenta 
per recollir les cartes dels infants 

Més de 400 alumnes de l’escola Fedac 
Montcada protagonitzen un pessebre vivent
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L’Aula de Teatre estrena el 19 
de desembre ‘Poema de Nadal’, 
l’espectacle que posa punt fi nal 
a la 9a mostra teatral Montca-
da a Escena del qual se’n faran 
dues representacions, una a les 
18h i una altra, a les 22h. L’es-
pectacle, d’una hora i mitja de 
durada, està basat en el poema 
de Josep Maria de Sagarra. Tot i 
ser fi del al text original, la nova 
proposta del director teatral 
Climent Sensada aposta per un 
format actual i interdisciplinar, 
on hi tenen cabuda la projecció 
d’imatges, la música en directe 
–des de nadales clàssiques fi ns 
a coneguts temes de pop-rock– 
i moments d’interacció amb el 
públic, que podrà veure com 
una família munta el pessebre a 
l’escenari i, fi ns i tot, col·laborar-
hi. “Podríem dir que és un 
poema fragmentat en moltes 
veus que fan un tot”, ha expli-

cat Sensada. L’obra, en què in-
tervenen una trentena d’actors 
de diferents col·lectius teatrals 
del municipi, ha comptat amb 
l’assessorament de dues actrius 
de destacat bagatge professional 
com són Rosa Cadafalch, pel 
que fa a les tècniques per recitar 
versos, i Mariona Castillo, pel 
que fa al cant. Les entrades es 
poden comprar anticipadament 
a l’Auditori Municipal o bé al 
web mirteatres.cat al preu de 5 
euros.

Últimes estrenes. El 27 de novem-
bre, Dèria Tea tre va estrenar a 
l’Auditori ‘Mujeres habitadas’, 
una proposta sensible i delicada 
basada en textos de Gioconda 
Belli. Per la seva banda, el grup 
Sayuc va representar el 12 de 
desembre al Kursaal la comèdia 
de creació pròpia ‘Familia & Cia’, 
una successió de divertits gags 
sobre les relacions familiars.

Laura Grau | Redacció

MONTCADA A ESCENA

L’Aula de Teatre estrena 
una obra basada en 
el ‘Poema de Nadal’
Tot i ser fi del al text de Sagarra, l’espectacle aposta per 
un format actual amb música en directe i projeccions

Després de l’èxit de ‘La corte del faraón’, estrenat l’any passat, l’Aula de Teatre proposa un espectacle de temàtica nadalenca ben diferent
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El grup Sayuc va estrenar ‘Familia & Cia’, una successió de divertits gags Una escena de ‘Mujeres habitadas’, del grup Dèria Teatre
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PÀG. 29

FUTBOL SALA
Javi Ruiz deixa la banqueta del 
Broncesval per culpa dels resultats 
negatius i es desvincula del club

BÀSQUET

L’UB MIR es consolida com el motor del 
bàsquet local amb la seva ‘marea blava’
El club, que presideix Jordi Álvarez, va ser fundat l’any 2013 i aquesta temporada té un volum de més de 230 jugadors

Sota el lema ‘Vine a veure la Ma-
rea Blava’, la Unió Bàsquet MIR 
va presentar el 13 de desembre 
els seus equips per aquesta tem-
porada 2015-2016, que van des 
de l’Escola fi ns a l’edat sènior, 
en un acte que va omplir la gra-
deria del pavelló Miquel Poblet. 
Més de 230 jugadors conformen 
enguany totes les categories. Al 
marge dels tres grups de l’Escola, 
el club blau ha format 13 equips 
masculins (un pre-mini, dos 
mini, un pre-infantil, un infantil, 
dos cadets, dos júniors, un sots-
21 i tres sèniors) i tres femenins 
(un cadet, un mini i un sènior).
Tots els esportistes i tècnics van 
desfi lar per la pista en un ambi-
ent festiu i molt dinàmic, amb la 
presència de la mascota Mirgros, 
que va començar amb una ani-
mada actuació de zumba al cen-
tre de la pista realitzada per tres 
ballarins de l’escola JYM’s. 

Després de les fotografi es dels 
diferents equips, van arribar els 
discursos. El president de l’UB 
MIR, Jordi Álvarez, va recordar 

les difi cultats que ha travessat des-
prés de la mort de la seva dona, 
agraïnt el suport rebut i va ex-
pressar el seu desig que “siguem 
una gran família, destacant la 
feina esportiva, però especial-
ment la tasca humana”. 
La Unió Bàsquet MIR, que va 
ser fundada l’any 2013, és el re-
sultat de la fusió de tres clubs de 
Montcada que des d’aleshores 
treballa per ser un referent del 
bàsquet al municipi. Entre les 
autoritats i convidats va destacar 
la presència de José Luis López 
i Marta Rodríguez, com a repre-
sentants de Grupouno CTC, 
principal patrocinador dels dos 
primer sèniors del club. El ge-
rent de la companyia, José Luis 
López, va encoratjar el públic as-
sistent a donar suport al bàsquet 
que considera “un dels esports 
més complets que existeixen a 
l’hora de formar persones per 
a la societat”. Per la seva banda, 
el regidor d’Esports i president 
de l’IME, Salvador Serratosa 
(ERC), va agrair  la tasca de “tota 
aquesta gran família blava” i 
els va animar a aconseguir mol-
tes victòries durant la tempora-
da. Finalment, l’alcaldessa,  Lau-
ra Campos (ICV-EUiA-E), va 
recordar que la fusió del bàsquet 
local “ha donat els seus fruits. 
Ha sortit guanyant l’esport, el 
món associatiu, però sobretot, 
el poble de Montcada”.

Jesús Abad | Pla d’en Coll

Els més de 230 jugadors de l’UB MIR de totes les categories d’edat van omplir la pista del Miquel Poblet en acabar la desfi lada de presentació

FO
TO

S:
 J

ES
Ú

S 
AB

AD

Amb el darrer triomf contra l’UE 
Barberà A (43-45), el sots-21 
suma sis victòries i cinc derrotes, 
que suposen 17 punts amb els 
que s’aferma a la 7a posició de 
la classifi cació. El tècnic, Miguel 
Ángel Ganella, es mostra “con-
tent amb el rendiment de tots 
els jugadors, que estan treballant 
molt i millorant les expectatives 
de principi de temporada” JA

>  El sots-21 alça 
el vol a la taula

El club, fruit d’una 
fusió feta al 2013, ha 
confeccionat un total de 
16 equips i tres grups 
de l’Escola
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El Club Handbol La Salle 
Montcada va presentar el 13 de 
desembre els seus equips per a 
la temporada 2015-2016 en un 
acte celebrat a la pista del pave-
lló municipal Miquel Poblet. El 
president del club lassal·lià,  En-
ric Expósito, va agrair l’esforç 
que fan els jugadors, els tècnics, 
les famílies vinculades a l’entitat, 
així com els patrocinadors i col-
laboradors “que partit rere par-
tit, treballen tenint en compte 
els principis de l’esforç i el sa-
crifi ci i valors com l’amistat i 
la solidaritat”. Expósito va re-
cordar la importància del club, 
que té més de 60 anys d’història 
i que la temporada passada va 
protagonitzar un dels fets més 
recordats, quan el primer equip 
sènior masculí que juga a la Pri-
mera Estatal va aconseguir una 
merescuda 3a posició fi nal en el 
seu grup. Expósito va destacar 
especialment el treball que es fa 
“des de la base fi ns el sènior”, 
en referència a l’escola d’hand-
bol. En el torn de les autoritats, 
l’alcaldessa de Montcada, Laura 

Campos (ICV-EUiA-E), qui va 
estar acompanyada pel regidor 
d’Esports, Salvador Serratosa 
(ERC), va animar als jugadors: 
“Teniu molts reptes per en-
davant, però amb el suport 
de tots, estem convençuts que 
aconseguireu molts èxits”.
Tots els jugadors i tècnics dels 
diferents equips es van asseure 
a la grada del pavelló per fer-se 
una fotografi a de família i van 
travessar el túnel que van for-

mar les autoritats i els membres 
del primer equip en un ambient 
festiu per agrupar-se després per 
categories i rebre els aplaudi-
ments del públic assistent. 
En total, el club lassal·lià ha 
presentat 13 equips que sumen 
prop de 160 persones, entre tèc-
nics i jugadors de les diverses 
categories: sèniors masculins 
A i B, sènior femení, juvenil 
masculí, cadet masculí, infantil 
masculí, infantils femenins A i 

B, així com els tres equips cor-
responents a l’escola del club 
(aleví femení, benjamí masculí 
i Prebenjamí mixte). A la cate-
goria màster, l’entitat manté els 
seus equips masculins i feme-
nins. L’acte va acabar amb una 
fotografi a de família amb tots 
els tècnics i jugadors que com-
peteixen en el calendari espor-
tiu, que va començar el 27 de 
setembre i que fi nalitzarà el 29 
de maig de 2016.

Jesús Abad | Pla d’en Coll

HANDBOL

El Club Handbol La Salle Montcada 
potencia el seu treball amb l’escola
13 equips, tres dels més petits, i prop de 160 persones conformen les diverses plantilles del club lassal·lià

Tots els jugadors que formen part del club lassal·lià van agrair amb aplaudiments, des de la pista, la bona acollida rebuda pel públic assistent
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El sènior A del Club Handbol 
La Salle, que juga al grup D 
de la Primera Estatal, va per-
dre a l’última jornada contra el 
Joventut Handbol Mataró (24-
33). El seu tècnic, Jaume Puig, 
reconeix que l’equip va fer un 
“mal partit” i va destacar 
l’absència del central defensiu 
Lamine per culpa d’una viatge 
de feina. Segons Puig, els lassal-
lians no van estar encertats, ni 
en atac ni en defensa davant 
d’un Mataró “superior i que 
ha guanyat merescudament”. 
Malgrat aquesta derrota, el CH 
La Salle es manté a la  sisena po-
sició de la classifi cació després 
de 12 jornades amb 13 punts i 
un balanç de cinc victòries, tres 
empats i quatre derrotes | JA

El CH La Salle 
perd contra 
el Joventut 
Handbol Mataró 

Àlex Expósito i Albert Maresma, contra el Mataró
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Javi Ruiz va presentar al club la 
seva dimissió després de la con-
tundent derrota del Broncesval 
contra l’FS Salou per 11 a 3, que 
deixa l’equip a la darrera posició 
de la taula amb només 8 punts. 
Dels quinze partits disputats fi ns 
ara, el conjunt montcadenc n’ha 
guanyat un, n’ha empatat cinc i 
n’ha perdut nou. Ruiz, qui havia 
debutat com a tècnic del primer 
equip el 13 de setembre de 2014, 
ha acordat amb el president del 

FUTBOL SALA. FS MONTCADA

L’última derrota a la pista de l’FS Salou va propiciar la renuncia al càrrec del Tècnic

Juan Antonio Jaro substitueix Javi 
Ruiz a la banqueta del Broncesval  

Jaro viurà la seva segona etapa a Montcada
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El CD Montcada dóna 
suport a Adimir
Una representació del futbol 
formatiu i del primer equip 
del CD Montcada va visitar la 
seu d’Adimir el 3 de desem-
bre amb l’objectiu de conèixer 
la feina que realitza amb les 
persones amb discapacitats. 
Ambdues entitats han renovat 
el seu acord de col·laboració | JA

El sènior femení de l’EF Montcada no troba la manera de recuperar la 
seva bona línea de resultats i encadena sis jornades sense conèixer 
la victòria al grup 2n de Primera Catalana. L’equip de Yannick Llaugé 
acumula quatre derrotes i dos empats als últims sis partits i ocupa la 
novena posició amb 18 punts després de la disputa de 12 jornades 
amb un balanç de cinc victòries, tres empats i quatre derrotes. Al seu 
últim partit, les ‘reds’ van perdre a casa contra l’AEM de Lleida. La prò-
xima cita serà al camp del Soses Femení, que és segon amb 28 punts, 
en el que serà l’últim partit de 2016 | RJ 

> El sènior femení de l’EF Montcada no reacciona

El club verd va suspendre el partit al camp del CE Europa B que s’ha-
via de disputar el 20 de desembre perquè el seu entrenador i un ju-
gador van ser citats per estar presents a les taules electorals. Aquest 
matx havia de ser l’últim de l’any per als verds que, després de dues 
victòries contra el Martinenc B (1-0) i el Lloreda (1-2) des de l’arribada 
de José Antonio Montes a la banqueta, va perdre el seu últim partit a 
casa contra la Gramanet (0-1) a l’estadi de la Ferreria. L’equip, amb un 
partit menys, continua en zona de descens amb 10 punts | RJ 

> El CD Montcada ajorna el partit contra l’Europa

El club de Can Sant Joan no perd un partit des de l’11 d’octubre i es 
manté a la segona posició del grup 2n de Segona Catalana amb 30 
punts, dos menys que el líder, el Premià Club Esportiu. L’equip de José 
Manuel Martín ‘Pinti’, que ha guanyat sis dels seus últims vuit partits, 
va veure truncada la seva bona ratxa de tres victòries seguides amb un 
empat al camp de la Fundació Esportiva Hermes (1-1). La Unión aco-
miadarà l’any esportiu el 20 de desembre amb un partit a casa contra 
l’Escola Esportiva Guineueta | RJ 

> L’UE Sant Joan-Atlètic es manté al segon lloc

club, Pedro Litrán la seva desvin-
culació. “La situació requereix 
un canvi radical. El grup és 
abans que les individualitats”, 
va comentar Ruiz després de la 
seva renúncia. 
Juan Antonio Jaro ha estat l’esco-
llit per ser el nou entrenador del 
primer equip. El nou tècnic ja ha-
via treballat a Montcada durant 
tres temporades i havia dirigit 
el CN Sabadell fi ns al febrer de 
2014 | JA  
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Enric Dalmau (JAM) rep un premi de la FEEC
L’atleta de la JAM ha estat premiat per la Federació d’Entitats Excursio-
nistes de Catalunya per haver quedar a la segona posició de la catego-
ria absoluta del circuit de curses de muntanya, format per 12 proves, 
totes de distàncies superiors a la mitja marató i 1.200 metres de des-
nivell positiu, que es van disputar entre febrer i octubre. Aquest èxit 
s’afegeix al segon lloc que Dalmau també va aconseguir en màster a 
la Lliga de Resistència. D’altra banda, el seu company de la JAM, José 
Luis Martínez, va ser uns dels 16 nedadors que va participar el 7 de 
desembre a la 1a Travessa del Glaç, al llac de Puigcerdà | JA

El CTP Reixac participa amb 
dos equips a la Lliga Padelcat
El Club de Tennis i Pàdel Reixac ha començat amb 
bons resultats la seva participació al campionat 
Padelcat, que es va iniciar el 24 d’octubre. El club 
està representat per dues formacions. L’equip A, que 
pertany a la 2a categoria de l’Absolut +16 i que està 
capitanejat per Checo León, es troba molt ben po-
sicionat després haber guanyat les quatre jornades 
disputades. Per la seva part, l’equip B, que juga a 
la 3a categoria, té com a capità a Paco Cano i ha 
guanyat tres de les quatre jornades que s’han jugat 
fi ns ara | JA

CT
 R

EI
XA

C

FE
EC

FUTBOL
El Can Cuiàs B 
espera reforçar-se 
per competir millor 
a la Tercera Catalana

Després d’una temporada de transició, en què va jugar sense entrenador 
durant bona part de la lliga, l’AE Can Cuiàs B ha tornat a començar. El 
tècnic Toni Moreno es mostra optimista i assegura que “s’està treballant 
bé, tot i que els resultats es veuran més endavant”. L’equip, que juga 
al grup 1r de Tercera Catalana, ocupa la dotzena posició amb 7 punts 
després de 8 jornades i ha patit molt en els darrers partits per manca 
de jugadors. Moreno ha anunciat que “properament es faran un parell 
d’incorporacions que ens permetran pujar el nostre nivell. La idea és 
tenir més possessió de pilota i fer un futbol més vistós” | JA

.....Minut i resultat....................................
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Absències en la secció de 
petanca de l’AE Can Cuiàs
La secció de petanca de l’Associació Es-
portica Can Cuiàs està realitzant una tem-
porada irregular degut a les absències 
d’alguns dels 18 jugadors inscrits per a 
aquesta temporada. Els participants, que 
competeixen al Grup 3r de la 5a Divisió, 
han perdut 8 de les 11 jornades disputa-
des i ocupen la penúltima posició a la clas-
sifi cació amb 7 punts, per davant de l’AV 
del Barri de Sant Andreu | JA

Dol per la mort de 
Juan Bautista Roa
Juan Bautista Roa, qui va ser 
president del Club Petanca Can 
Sant Joan durant dues dècades, 
va morir l’1 de desembre als 71 
anys. Roa va deixar la direcció 
del club la temporada passada 
per motius de salut. El sepeli es 
va fer el 3 de desembre a la pa-
rròquia de Can Sant Joan | RJ  

PETANCA

Roa, durant un acte celebrat al 2011

JE
SÚ

S 
AB

AD

AR
XI

U
/M

O
N

TC
AD

A 
CO

M
U

N
IC

AC
IÓ

Francisco Sánchez, delegat i fundador de la secció de petanca, en plena competició

El CD Montcada B confi a 
en començar a sumar
El sènior B va empatar amb el Paja-
ril (2-2), trencant una ratxa de cinc 
derrotes seguides. Miguel Ángel 
Pareja, tècnic del juvenil B, dirigeix 
l’equip amb l’ajuda de Daniel Buen-
día, des de la marxa de Guillermo 
Andrés. “He trobat un equip baix 
d’autoestima, però l’últim resutat 
fa que els jugadors creguin en ells 
mateixos”, ha dit Pareja | JA

FUTBOL

Marc Plaza, jugador del CD Montcada B

L’UD Santa María treballa per seguir 
madurant en una lliga competitiva
Alfonso Torres, entrenador de l’UD Santa María destaca 
que l’equip és “irregular, capaç del millor com guanyar 
al líder i perdre contra equips de la part baixa de la 
taula”. El club de Terra Nostra, que juga al grup 8è de 
Quarta Catalana, és 8è amb 16 punts i acumula cinc 
partits guanyats, cinc perduts i un empat. Segons el tèc-
nic, és un “equip de qualitat, però molt jove. Ens falta 
adaptar-nos a la duresa de la categoria”. A l’última jor-
nada, l’UD Santa María va perdre contra el CD Montor-
nès Norte (0 a 5) i és vuitena amb 16 punts | JA

FUTBOL
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L’equip A del CT Pàdel Reixac ha aconseguit bons resultats

El TT La Unió organitza un casal 
i un Open durant el Nadal
El CTT La Unió organitza per primera vegada un 
casal de Nadal entre el 23 de desembre i el 8 de 
gener a la seu de la Unió de Mas Rampinyo, de 9 a 
13h, amb diverses activitats lúdiques. El club tam-
bé està organitzant el IV Open Nadal que es farà 
el 2 de gener amb sessió matinal per als federats 
i una altra vespertina per als dobles. Les inscrip-
cions es poden fer a la secretaria de La Unió (de 
dilluns a dijous, de 16 a 17h) o al correu electrònic 
ttlaunio@gmail.com | JA 

Victòria a l’Spanish Open Salou Show Dance
L’escola de dansa Eva Nieto va guanyar per tercera vegada en cate-
goria absoluta l’Spanish Open Salou Show Dance que es va disputar 
entre el 6 i el 8 de desembre. El grup local, format per 30 ballarins, va 
representar l’espectacle ‘Perduts a l’Àfrica’ on es barreja dansa neo 
clàssica, hip hop, així com balls llatins i standard. Aquest ball guanya-
dor es podrà veure en el canal Esports3 els dies 19 i 20 de desembre a 
les 15.30h i a les 11.30h, respectivament. També a Salou es va dispu-
tar una prova del circuit de la WDSF.  Carles Cirera i Eva Nieto, del CBE 
Endansa, van guanyar a la categoria sènior A llatí mentre que Xavier 
Otamendi i Lourdes Domínguez van ser segons a la sènior 2 llatí | JA
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.....Viu l’Esport................

>> Fotogaleria de l’UB MIR i el CH La Salle a 

L’equip està millorant, tot i que encara no ha pogut puntuar

HANDBOL. CH LA SALLE

El cadet agafa experiència 
a l’espera dels resultats

Pau Lleixà, entrenador del ca-
det masculí del CH La Salle 
que juga al grup B de Segona 
Catalana, recorda que “aquesta 
temporada busquem un tre-
ball formatiu, on els jugadors 
vagin agafant experiència i 
rodatge”. Els objectius marcats 
per enguany prioritzen la con-
solidació d’un projecte de dos 
anys en el què intervenen gran 
part d’infantils. Segons el tècnic, 
“el grup està començant a res-
pondre bé. Un cop acabada la 
temporada, veurem quin és el 
nivell assolit per poder plante-
jar objectius més competitius”. 

De moment, l’equip és últim i no 
ha sumat cap punt | JA

El cadet masculí, en una acció d’atac

Marina Castro, nedadora del 
CN Sabadell, va obtenir uns 
grans resultats en el Campionat 
de Catalunya infantil i júnior 
celebrat a Sabadell entre el 5 
i el 8 de desembre. La mont-
cadenca va obtenir quatre ors 
a les proves de 200, 400 i 800 
lliures i en els 400 estils.  A 
més, es va penjar dos bronzes 
a les proves de 200 estils i en 
el relleu 4x100 estils. Entre el 
2 i el 23 de gener, Marina farà 
una estada a Sierra Nevada 
per preparar-se en alçada amb 
l’equip nacional ESP 2020 | JA

Va guanyar sis medalles al torneig per a infantils i júniors

NATACIÓ

Marina Castro brilla al 
Campionat de Catalunya

Marina Castro, als campionats de Catalunya
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El cadet A de l’EF Montcada 
és dotzè al grup 6è de Primera 
Divisió després de la disputa de 
10 partits amb un balanç de tres 
victòries, un empat i sis derrotes. 
Antonio Moya, director esportiu 
del club, assumeix provisional-
ment la direcció d’aquest equip 
fi ns a la presentació d’un nou tèc-
nic. “Aquesta categoria és molt 
forta i els resultats, tot i ser 
sempre molt justos, no ens han 
afavorit gaire”, ha dit Moya. 

FUTBOL

El cadet A de l’EF Montcada confi a a 
començar l’any amb nou entrenador
El director esportiu del club s’asseu provisionalment a la banqueta de l’equip

Jesús Abad | Redacció

El juvenil B del CD Montcada prioritza 
la formació per damunt dels resultats 
L’equip, amb majoria de jugadors de primer any, és onzè al grup 30è de 2a Divisió

El CD Montcada B, que va començar la temporada amb una victòria, ha encadenat tres derrotes 

Els jugadors del Cadet A de l’EF Montcada durant un partit contra el Mercantil B a La Ferreria

FUTBOL
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El juvenil B del CD Montcada, 
que encara no ha empatat cap 
partit, ocupa l’onzena posició al 
grup 30è de Segona Divisió amb 9 
punts i un balanç de 3 victòries i 7 
derrotes, tres d’elles consecutives. 
“Estem posant les bases per tal 
que a partir de 2016 puguem 
ser més i millor competidors”, 
ha comentat el seu tècnic, Miguel 
Ángel Pareja, qui destaca que es 
tracta d’un grup molt jove “sense 
cap pressió pels resultats per-
què és el moment de treballar, 
aprendre i educar-se”. 
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Bons resultats de 
l’Aleví del CT Reixac

L’equip, dirigit per Edu Mén-
dez, va guanyar el CN Caldes 
per 4-0 en el Campionat de 
Catalunya de comarques per 
equips. Ariadna Jezequel va vèn-
cer 6-0 6-0, Xènia Jezequel, 6-2 
6-2 i Mia Carricondo, 6-4 6-2. 
En dobles, Ariadna Jezequel i 
Mia Carricondo, van perdre | JA 
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A la primera part de la temporada només ha guanyat un partit

BÀSQUET. UB MIR

El mini B treballa per  
millorar a la segona fase

Després d’una primera fase al 
nivell B en la que només ha po-
gut guanyat un partit en 9 jorna-
des degut a una gran diferència 
de nivell amb els seus rivals, el 
Mini B de l’UB MIR intentarà 
demostrar el seu potencial a la 
segona part de la lliga. El seu 
tècnic, Pol Jordà, es mostra opti-
mista davant l’evolució dels nens 
i creu que “els minuts que hem 
jugat ens seran útils per afron-
tar una segona fase on ens tro-
barem amb rivals d’un nivell 
similar al nostre” | JA
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El Mini B jugant contra el Santa Perpètua



Joan Vinyes
Artesà per afi ció. Nascut a la Pobla de Lillet (Berguedà) al 1935, va venir a viure a Montcada 
amb 17 anys per treballar d’aprenent en un taller mecànic que el seu oncle tenia a Sabadell. 
L’existència d’un concurs local de pessebres als anys cinquanta va cridar la seva atenció i, amb 
un cosí seu, va fer el seu primer pessebre artesanal al garatge de la casa familiar (Casa Espel), 
guanyant un dels premis del jurat. Anys més tard, ell i altres afi cionats al pessebrisme van fundar 
l’Agrupació de Pessebristes de Montcada i Reixac, que va fer la seva primera exposició col·lectiva 
a l’Església de Santa Engràcia el 1983. Des d’aleshores no ha faltat mai a la cita amb una tradició 
que perviu en el temps i que any rere any atrau centenars de persones al temple montcadenc, on 
ja estan exposades les noves propostes per a aquest Nadal.

‘El pessebrisme uneix 
diferents generacions’

Recorda el seu primer pessebre?
I tant. Encara conservo la fi gureta 
que ens va donar l’Ajuntament 
l’any 1955, quan va premiar el 
pessebre que vaig construir amb 
el meu cosí Tomàs al garatge de 
la casa familiar. Em va fer molta 
il·lusió.
Com eren aquests concursos?
La gent que volia participar 
s’apuntava a l’Ajuntament i, el 
dia concertat, un jurat passava 
per les cases a veure el pessebre 
dels participants. Crec que es 
va fer entre els anys cinquanta i 
seixanta.
Quin és el secret per fer un bon 
pessebre?
Has de tenir bones mans, una mica 
d’imaginació i molta paciència. Si, 
a més a més, tens dots artístiques 
–que no és el meu cas–, aleshores 
surten autèntiques meravelles, 
com les que feia Josep Maria Pons, 
un dels millors pessebristes de 

Montcada que, malauradament, 
ens ha deixat recentment.
Com va néixer l’Agrupació?
Al 1980, el mossèn Josep M. 
Joan-Torres, que coneixia la meva 
afi ció, em va proposar que fes un 
pessebre per a l’església de Santa 
Engràcia. Vaig decidir portar un 
que tenia fet a casa. A tothom li 
va agradar molt i l’any següent, el 
mossèn ja va donar per fet que 
en portaria un altre. Jo estava tot 
sol fi ns que dos afi cionats més, 
Josep Lluís Molina i Josep M. 
Pons, em van dir que estaven 
interessats a participar. Al 1982, 
vam fer entre els tres el primer 
pessebre monumental a l’església. 
I, a partir de l’any següent, s’hi van 
afegir altres persones. La primera 
mostra col·lectiva es va inaugurar 
el 1983, tot i que ens vam registrar 
ofi cialment com a agrupació al 
1985. Aquell any, en Pons i jo vam 
participar en l’acte de constitució 

de la Federació Catalana de 
Pessebristes, de la qual formem 
part.
Com ha evolucionat l’entitat?
Als anys noranta, l’activitat va 
afl uixar una mica fi ns que vam 
tenir la sort de poder incorporar 
el 1998 tres joves, que provenien 
dels Amics del Pessebre. Un d’ells, 
Albert Grau, és des d’aleshores el 
president de l’entitat. 

L’evolució dels materials ha canviat 
la forma de fer pessebres?
Sí, està clar. Abans el més utilitzat 
era el guix, un material pesant que 
requeria una estructura de fi lferro 
perquè s’aguantés. L’aparició del 

porexpan va permetre alleugerir 
el pessebre i treballar d’una forma 
més neta. Personalment, em 
resulta un material més còmode, 
tot i que en la construcció d’un 
pessebre hi entra de tot: fusta, 
pasta de modelar, soldadures, la 
part elèctrica... Has de saber fer 
una mica de tot. Fins i tot, hi ha 
gent que modela les seves pròpies 
fi gures. Jo sempre les he comprat 
a una artesana de Castellar del 
Vallès que treballa amb fang.
Cada vegada veiem pessebres 
més moderns. Què n’opina?
Tot i que jo sóc un enamorat del 
pessebre clàssic, inspirat en els 
passatges bíblics, entenc que 
apareguin noves propostes on 
conviuen tradició i modernitat. 
Les noves tendències incorporen 
moviment i efectes especials. Em 
resulta xocant veure un tren o un 
funicular en un Naixement, però 
també veig que, si volem que la 

tradició es mantingui, no podem ser 
massa puristes. Hem de respectar 
la llibertat creativa.
Té d’altres afi cions, a més del 
pessebrisme?
Sempre m’ha agradat la fotografi a 
i, de jove, vaig guanyar alguns 
concursos. Sóc soci fundador dels 
Amics de Reixac i de la Coral Mare 
de Déu del Turó, on encara canto. 
També feia teatre al Casal de la 
Pobla de Lillet abans de venir a 
Montcada. 
Té garantida la continuïtat la 
mostra anual de pessebres?
N’estic segur. De fet, a les 
exposicions dels últims anys, hem 
incorporat pessebres fets per nens, 
la majoria fi lls i néts de membres de 
l’entitat. És molt bonic comprovar 
que el pessebrisme uneix diferents 
generacions. Aprofi to per donar les 
gràcies a totes les persones que 
han col·laborat amb l’entitat des 
de l’any 1980.

“Si volem que la 
tradició es mantingui, 
no podem ser massa 
puristes”

Pessebrista

A títol personal
LAURA GRAU
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